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کافه نقد

ویژه

نام خیابان،
بازی اسم و فامیل 

نیست!

نقدی بر 
شاهنامه به 

روایت سپیده

سکته ناقض 
ترامپ در مین 

سید حبیب قاآنی: از نخستین نشانه فرهنگی  در شهر 
که ما با آن برخورد می کنیم نام کوچه یا خیابانی است که 
در آن زندگی می کنیم یا به آن مقصد حرکت می کنیم. 
اما این نام بر کوچه و برزن ها را چه کسی یا با چه اصولی 
باید برگزید یا تغییر دهد؟ جامعه به مثابه یک سیستم باز 
و زنده است که تغییر در هر یک از خرده سیستمهای آن، 
می تواند تمامی جنبه های حیات آن جامعه را متأثر سازد.

با این نگرش ،قبل از اقدام برای نامگذاری یا تغییرنام یک 
مکان )به عنوان یک خرده سیستم(توجّه به عناصر موجود 

در یک فرهنگ ،مثل اعتقادات ،آداب و...

هنگامه طاهری: نقد کتاب »شاهنامه به روایت سپیده« 
صبح امروز با حضور چند تن از اســاتید برجســته رشته 
ادبیات و علاقمندان به این حوزه در دانشــگاه فردوســی 
مشــهد برگزار شــد. کتاب مذکور که به کوشش سپیده 
دولتشاه به نثر در آمده روایتی قابل درک به زبان امروزی 
ســت تا به گفته خودش با بیان ادبیات کهن ســرزمین 
مان  کودکان فلسفه تاریخ کهن ایران را بشناسند. سپیده 
دولتشاهی اظهار داشــت: من متوجه شدم زبان ارتباطی 
گذشتگان با مخاطب ،نمی تواند همان زبان امروزی ما با 

کودکان باشد.از این رو متوجه شدم اصلا این...

ترامپ اامیدوار است دیوان عالی آمریکا که متشکل از 
شــش قاضی محافظه کار و ســه قاضی دموکرات می 
باشــد، حکم ایالت مین مبنی بــر رد صلاحیتش را به 
نوعی وتو کند!  ایالت میــن نیز در کنار ایالت کلرادو، 
رای به عدم صلاحیت رئیس جمهور سابق آمریکا مبنی 
بر حضور در دور مقدماتی انتخابات ریاســت جمهوری 
سال 2024 داده است.اگرچه ترامپ از این حکم بسیار 
عصبانی به نظرمی رســد، اما امیدوار است دیوان عالی 
آمریکا که متشکل از شــش قاضی محافظه کار و سه 

قاضی دموکرات می باشد، این حکم ایالتی را...
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شهر  اسلامی  شورای  سرمایه گذاران،  بین  نامه  میثاق 
شد: امضا  مشهد  شهرداری  و 

میثاق نامه سرمایه گذاری 
کیک یا واقعیه؟

======بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
اســرائیل، روز شــنبه ۹ دی ماه گفت: 
»یک جنگ تمام عیار در جریان است. 
ما در همــه جبهه ها در حال جنگیم و 
موفقیت های چشمگیری داشته ایم، اما 
هزینه دردناکی هم داده ایم. اگر حزب 
الله جنگ را گســترش دهد، به همراه 
ایران ضرباتی را متحمل خواهند شد که 

به خواب هم ندیده اند.«
با گذشت بیش از سه ماه از آغاز جنگ 
غزه، همچنان آتش این جنگ شعله ور 
است و حتی شبه نظامیان عراق، یمن 
و لبنان نیز به مواضع اسرائیل و ایالات 
متحده در منطقه حملاتــی پراکنده 
انجام داده اند. تا کنون تمامی تلاش های 
کشور های عرب، برخی اعضای شورای 
امنیــت و رئیس ســازمان ملل برای 
رســیدن به یک صلح پایدار بین غزه و 

اسرائیل نافرجام بوده است. اما بنیامین 
نتانیاهو نخســت وزیر اســرائیل برای 
صلح در غزه ســه شرط گذاشته است 
که شــامل نابودی حماس، خلع سلاح 
غزه و حذف افراط گرایی تشــکیلات 

خودگردان فلسطین است.
مطرح شــدن نام ایران در کنار حزب 
الله توســط نتانیاهو در شرایطی انجام 
می شود که درست یک روز پیش از این 
اظهارنظر نتانیاهو، نفتالی بنت، نخست 
وزیر پیشین اســرائیل، در مقاله ای در 
روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال به 
نقش ایران در تحولات جاری در منطقه 
و پیشینه آن پرداخت و خواهان برخورد 
مستقیم آمریکا و اسرائیل با ایران شده 
است. او در اقدامی نادر از اقدام مستقیم 
اســرائیل علیه ایران در دوران نخست 

وزیری خود رسما پرده برداشته است.

بنت که از ژوئن 202۱ تا ژوئن 2022 
نخست وزیر اسرائیل بود، گفته که در 
دوران مســئولیتش تصمیم گرفت به 
جای اولویت دادن به درگیری با حماس 
یا حــزب الله لبنان، به نیرو های امنیتی 
دســتور بدهد که تهران را تحت فشار 
بگذارد. نفتالی بنت ضربه مستقیم زدن 
به اهدافی در ایران را به عنوان دستاورد 
نخست وزیری خود مطرح کرده است. 
همچنین او در ادامه با استناد به فرمانده 

ستاد ارتش اسرائیل، که پیشتر گفته بود 
جنگ برای ماه های دیگر ادامه خواهد 
داشت، نوشته است: »ما در اوج جنگ 
هستیم، ما در همه جبهه ها می جنگیم، 
و دســتیابی به پیروزی، نیازمند زمان 

است.«
افــزون بر این هــا، درگیری های اخیر 
برخــی شــبه نظامیان منطقــه ای با 
ایــالات متحده در عراق و ســوریه نیز 
به موضوع مهم دیگری تبدیل شــده 
اســت. برخی کارشناسان معتقدند که 
ممکن است این درگیری ها منتهی به 
تبعاتی جدی تر برای ایران شود. احمد 
زیدآبــادی در یادداشــتی در این باره 
نوشته است: »تقابل نظامی بین آمریکا 
و شبه نظامیان متحد جمهوری اسلامی 
در منطقه، به حملــۀ هوایی آمریکا به 

بازی خطرناک اسرائیل و آمریکا در منطقه؛ 

صبر ایران لبریز می شود؟

ادامه در صفحه 3

جنجال تفاوت بارش در ایران و ترکیه؛

دزدی ابر از ایران!
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منبع خودتان را اعلام کنید

سخنگوی شورای نگهبان درباره موضوعاتی 
که در خصوص رد صلاحیت رئیس جمهور 
سابق کشور برای مجلس خبرگان رهبری 

مطرح شده است واکنش نشان داد.
طحان نظیــف در رابطه با مباحث مطرح 
شده در فضای مجازی درباره تایید یا عدم 
تایید صلاحیت رییس جمهور سابق گفت: 
این مباحثی که درباره بررسی صلاحیت 
خبرگان مطرح می شود و این اخباری که 
من در فضای مجازی و برخی رســانه ها 

می شنوم، واقعا برای من هم جدید دارد.
شــورای نگهبان در حال برگزاری آزمون 
نســبت به افرادی اســت که باید از آنها 
آزمون گرفته شــود، زیرا اعضای فعلی و 
سابق خبرگان و کسانی که یک بار آزمون 
را                              قبول شده اند، طبیعتا بر اساس قانون نیاز 
به آزمون مجدد ندارند و هنوز وارد بررسی 
صلاحیت خبرگان نشده اند و بعد از اتمام 
مباحث آزمون کم کم بررسی صلاحیت ها 
آغاز خواهد شــد که تا آن موقع هم زمان 
وجــود دارد. از آنجا کــه این اخبار مبنای 
قضاوت برخی اشخاص قرار می گیرد، اگر 
عزیزان مستندات و منبع خود را                              ذکر کنند، 

شاید برای مردم موضوع شفاف تر باشد.
ناظر به انتخابات پیش رو آیا شورای 
نگهبان رویکرد مشخصی که متفاوت 
از سالهای قبل باشــد برای بررسی 
صلاحیت ها در نظر دارد یا سبک و 

شیوه قبلی ادامه خواهد داشت؟
طحان نظیف: عرض ســلام و احترام دارم 
خدمت همــکاران عزیز خبرگزاری فارس 
و خدا را شاکر هستم از اینکه توفیق پیدا 
کردم در این رسانه جبهه انقلاب اسلامی 
حاضر باشــم. در انتهای سال دو انتخابات 
مهم داریم. هر کدام به جای خود از اهمیت 
فراوانی برخوردار هســتند؛ چه انتخابات 
مجلس خبرگان رهبــری و چه انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی. انتخابات پرشور 
و با مشارکت تراز انقلاب اسلامی الزاماتی 
دارد و دستگاه های مختلف در این موضوع 

دخیل هستند.
همه دســتگاه ها باید بــه وظایف خود در 
خصوص راهبردهای چهارگانه ای که مقام 
معظم رهبری در ابتدای ســال فرمودند 
و در ادامــه هم مورد تاکید قــرار داده اند، 
عمل کنند. به یک معنا می شــود گفت 
که بخشی از مشــارکتی که مقام معظم 
رهبری فرموده اند، شاید جمع  راهبردهای 
رقابت، سلامت و امنیت باشد. اگر هر کدام 
از دســتگاه ها وظایف خود را در قبال این 
راهبردها انجام دهند مشارکت پر شوری 
خواهیم داشت. لذا یکی از دلایل مشارکت 
پرشور می تواند تحقق این سه راهبرد باشد. 
طبیعتاً همه دستگاه ها در افزایش مشارکت 
دخیل هســتند ولی ممکن است در یک 
راهبرد یک دستگاه اصلی باشد و دستگاهی 
دیگر فرعی باشــد. دستگاه های دخیل در 
انتخابات وظایفی دارند که همه باید مبتنی 
بر قانون وظایفشــان را به درســتی انجام 
دهند. برگزاری انتخابات باید حتی با رویکرد 
آسیب شناسی ادوار گذشته به صورت روان 
و تسهیل شده برای مردم باشد. از روز رای 
گیری گرفته تا همینطور که عقب بیایید 
تایید صلاحیت هــا و موضوعات مختلف 
آنچه که قانون پیش بینی کرده است اگر به 
درستی انجام شود، تحقق این سه راهبرد 
سلامت، امنیت و رقابت و جمع این ها که 

میشود مشارکت اتفاق خواهد افتاد.
البته موضــوع محدود به دســتگاه های 
دخیل در انتخابات نیست. بنابر آنچه که 
ما در ادوار گذشــته دیده ایم و با آن مواجه 
هســتیم  موضوعاتی در کشور وجود دارد 
که آن ها هم در مشارکت اثر دارد چه بسا 
سهم و نقش آنها در مشارکت موثرتر باشد. 

مثلاً  مسائل اقتصادی و معیشتی و اینکه 
وعده هایی که مســئولین به مردم داده اند 
محقق شده است یا نشــده است؟ این ها 
هم موثر هستند. لذا عرض می کنم وقتی 
ما سخن از مشارکت پرشور می کنیم همه 
این دســتگاه ها و همه این موضوعات باید 
جانمایی شود و اثرگذاری آن ها معلوم شود. 

همه دستگاه ها باید تلاش کنند.
هیچ شخص یا نهادی هم حق ندارد بگوید 
که چون سهم من اندک است تلاشی هم 
برای این مســئله انجام ندهم. هر کس به 
انــدازه  اثرگذاری که دارد و نقشــی که در 
آن موضوع دارد باید تلاش کند. لذا عرضم 
این است که وقتی سخن از انتخابات پرشور 
می کنیم این موضوع با الزاماتی مواجه است.

می خواهــم مثالی بزنم که صحبتم جنبه 
نظری و انتزاعی پیدا نکند. برای مثال هر 
کاری که موجب به هم ریختن امنیت روانی 
مردم شود باید از آن پرهیز شود. همیشه 
این کار مضموم بوده است. ولی در ماه های 
پیش رو این موضوع اهمیت مضاعفی دارد. 
گاهی اوقات یک شایعه در فضای رسانه ای 
مردم را مکدر می کند. الحمدلله در کشور 
میان هر سه قوه فضای کار و تلاش است و 
واقعاً کار و تلاش جریان دارد. ولی به نظرم با 
توجه به موضوع انتخابات اگر به مسائل نگاه 
کنیم خود این ها هم باز یک تلاش مضاعفی 
را می خواهد. مثلاً اگر بخواهیم در مجلس 
مثالی بزنم، طرح ها و لوایحی که نیمه تمام 
مانده است با یک زمانبندی باید در دستور 
کار قرار گیرد و به نتیجه برسد. قوه قضاییه 
بررســی کند که چه کارهایی مورد توقع 
مردم اســت به آن ها رسیدگی مضاعفی 
کند. دولت و دست اندرکارانی که در مسائل 
اقتصادی و معیشــتی متصدی هستند، 
اهتمام ویژه ای به موضوعات داشته باشند. 
پروژه های عمرانی و طرح های اقتصادی که 

باید به سرانجام برسد.
عرض کردم الحمدلله در کشور فضای غالب 
فضای دلســوزانه کار و تلاش برای مردم 
اســت. ولی عرض من این اســت که یک 
تلاش مضاعف را مردم انتظار دارند که در 
ماه های پیش رو ببینند. مسابقه خدمتی را 
باید در ماه های پیش رو بین دستگاه های 
مختلف ببینیم. به یــک معنا می توانیم 
بگوییم که مشــارکت پرشور نتیجه یک 
خدمت پرشور، یک تلاش و مسابقه پرشور 

برای خدمت رسانی به مردم است.
دستگاه های مختلف برنامه ریزی و تلاش 
مضاعف را باید داشــته باشند. رسانه ها و 
صدا و ســیما باید تــلاش مضاعفی برای 
انتخابات پرشور رقم بزنند. این موضوعی 
اســت که در سخنرانی اخیر رهبر معظم 
انقلاب اســلامی که بخشی از  فرمایشات 
تبیینی بود نیز وجود داشت. ایشان به عنوان 
رهبر نظام اســلامی بخشی از تبیین را بر 
عهده گرفتند. از ضرورت انتخابات صحبت 
کردند و فرمودند انتخابات اگر نباشد یا به 
دیکتاتوری می انجامد یا بــه هرج و مرج 
می انجامد. فرمودند انتخابات تضمین کننده 
جمهوریت و اسلامیت است. بنده در اینجا 
می خواهم به نقش دستگاه های مختلف را 
از جمله رسانه ها را تاکید کنم و بگویم که 
با کار عادی مقصود حاصل نمی شود و همه 

باید تلاش مضاعفی داشته باشند.
در خصــوص موضوع رقابــت که موضوع 
پرسش شما بود شورای نگهبان حتماً به 
این موضوع توجه خواهد داشت و پیش از 
این نیز توجه داشــته است و از هم اکنون 
به بعد هم توجــه دارد. ملاک و مبنای ما 
قانون است. آنچه که مد نظر شورای نگهبان 
بوده اســت اینکه این شورا همیشه سعی 
کرده وظایف قانونی خودش را به درستی 
انجام دهد. قانون شرایط و موانعی را برای 

نمایندگی مجلس شــورای اسلامی ذکر 
کرده اســت. طبیعتاً باید این موارد به هر 
شخصی احراز شــود. اینکه او این شرایط 
قانونی را دارد و این موانع قانونی را نداشته 
باشــد. قانون برای چنین روزهایی نوشته 
شده است. بالاخره افرادی که حداقل های 
قانونی را داشــته باشــند وارد این عرصه 
می شوند و رقابت می کنند و با انتخاب مردم 

به آن جایگاه می رسند.
لذا شورای نگهبان هم به این موضوع توجه 
خواهد داشــت قبلاً هم عرض کردم که 
شما نگاه کنید به عملکرد شورای نگهبان، 
ما از خروجی می توانیم یک استنتاجی را 
داشــته باشیم و در این چهل و اندی سال 
دولت های مختلف با رویکردهای سیاسی 
مختلف آمده اند و به قدرت رسیدند و منشا 
آثاری نیز بوده اند. ایــن دولت ها را اگر در 
ذهن مقایسه بکنید خواهید دید که در این 

سالها رویکردهای مختلف از همه سلایق در 
انتخابات بوده اند. مثلاً دولت فعلی با دولت 
قبلی به لحاظ سیاســی و برنامه هایی که 

دارد خیلی متفاوت است.
اگر شــورای نگهبان واقعــاً نگاه جناحی 
و سیاســی داشت ما شــاهد این تنوع در 
دولت های مختلف نبودیم. مجالس شورای 
اســلامی نیز هم به این صورت بوده است. 
مجلس یازدهــم و مجلس دهم نیز با هم 
متفاوت هستند. آنچه که مورد توجه شورای 
نگهبان است این است که وظایف قانونی 
خود را انجام دهد. شورای نگهبان هیچگاه 
نگاه حزبی، سیاسی، جناحی و گروهی به 
افراد نداشته است. ما تلاش خواهیم کرد 
وظیفه خودمان را مبتنی بر قانون انتخابات 

انجام دهیم.
این بار هم شورای نگهبان به این موضوع 
توجه خواهد داشــت. مــا از حضور تمام 
ســلایق سیاســی در چهارچوب قانون 
اســتقبال می کنیم. این حضــور و تنوع 
سلایق نشــان می دهد گروه ها و سلایق 
مختلف برای کشور برنامه دارند و به میدان 
آمدند و می خواهند مشکلات مردم را حل 
کنند؛ اینکه برای موضوعات فکر کرده ند 
و راهکارهایی را می خواهنــد ارائه دهند، 
ارزشمند است. ما هم حداقل های قانونی 
را لحاظ می کنیم و مــردم آنها را انتخاب 
می کنند. در این موضوع هم نباید موضوع را 
محدود به شورای نگهبان کنیم مثلاً نقش 
احزاب گروه های سیاســی هم باید در این 

موضوع مشخص شود.
به نظر شــما مخاطب بیانات رهبری 

درباره مشارکت چه کسانی هستند؟
مخاطب بیانات مقام معظم رهبری دستگاه ها 
و نهادهای مختلف هستند. شورای نگهبان 
کار خود را مبتنی بر قانون انجام می دهد 
و قانــون از ما چنین چیزی را خواســته 
است. البته این منافاتی با آسیب شناسی 
سازوکارها و رفع نقصان ها ندارد. شما هم 
فرایندهایتان را بررســی می کنید، آسیب 
شناسی می کنید. اگر مشکلی بود اگر جایی 
با نقصانی مواجه بودید اصلاح می کنید. اما 
مبنای کار را که تغییر نمی دهید، مبنای 
کار قانون و چهارچول های قانونی بوده و ان 

شاالله خواهد بود.
جریانات و جناح های سیاسی و احزاب نیز 
باید در انتخابات به میدان بیایند. در موضوع 
انتخابات مشــخصا با نــگاه احزاب عرض 

می کنم که بعضا احزاب و گروه های سیاسی 
ایام انتخابات حضور دارند و یک فهرستی را 
ارائه می کنند و بعد می روند تا چهار سال 
آینده. اینکه آن لیست رای آورد یا نه، برنامه 
ارائه شــده از سوی آن آیا عملیاتی شد یا 
نه. لذا باید احزاب و جریان های سیاســی، 
گزارشی به مردم بدهند که مثلا چرا برنامه 
دوعده داده شده عملیاتی نشده است، نقص 
از برنامه بوده و یا از ساختارهای اجرایی بوده 
است یا یک گزارشی بدهند که این افرادی 

که معرفی شده اند چقدر کارآمد بودند. 
البته بــه این نکته هم اشــاره کنم که از 
آن ســو احزاب هم توقعاتــی دارند مثلًا 
اختیارات بیشتری داشته باشند که اتفاقا 
در سیاســت های کلی انتخابات هم به آن 
اشاره شده است. لذا باید اختیارات متناسب 
بــه احزاب داده شــود و بعــد از آنها باید 

پاسخگویی بخواهیم.  

این تصور که حتماً باید در قدرت باشــیم 
که نقش ایفا کنیم هم تصور غلطی است. 
بالاخره در رقابت جریانات سیاســی یک 
جریان با رای مردم به قدرت می رسد. اتفاقاً 
به خاطر اینکه دیگــر جریانات به قدرت 
نرســیده اند باید برای نقش آفرینی تلاش 
کنند و نظر مردم را به خودشان جلب کنند. 
فرض کنیــد در دور آینده یک جریانی به 
قدرت می رسد، اینکه بقیه جریانات کنار 
بنشــینند چون در قدرت نیستند اساسا 
این تصور، تصور غلطی اســت. اساسا یک 
از شــرایط به قدرت رسیدن و قدرت را در 
دســت گرفتن این است که تلاش شود و 
کنش وجود داشته باشد. لذا احزاب سیاسی 
باید نقش آفرینی جدی تری داشته باشند. 
در رســانه و دانشگاه ها به روی جریان ها و 
افراد باز است تا در این مجامع حضور پیدا 
کنند و برنامه هایشان را تشریح کنند فضایی 
را ایجاد شــود تا مردم نسبت به آنها اقبال 
پیدا کنند و به آنها رای بدهند و آن گروه ها 
نیز در عمل آن برنامه ها را به منصه ظهور 
برسانند. در اینجا باز تاکید می کنم شورای 
نگهبــان هیچگاه نگاه حزبی و سیاســی 
نداشته است. شورای نگهبان اساسا ذینفع 
نیست از اینکه فرد یا جریانی وارد مجلس 
شود یا نشود. آنچه که ما به عنوان مبنایمان 
قرار داده ایم این اســت که شرایطی که در 

قانون ذکر شده است لحاظ و احراز شود.
درباره عدم احرازها هم گاهی انتقاداتی 
مطرح میشود که چرا عدم احراز اعلام 
میشود. آیا امســال هم افرادی تحت 
عنوان عدم احراز مشاهده خواهیم کرد؟

قانون این ســه وضعیت تایید صلاحیت، 
عدم تایید صلاحیت و عدم احراز را پیش 
بینی کرده اســت. این ها هر کدام به جای 
خودشــان طبیعتاً معنایی دارند و  قابل 
استفاده هستند. فردی که شرایط را داشته 
باشــد تایید و فردی که شرایط را نداشته 
باشد عنوان عدم تایید به او تعلق می گیرد. 
گاهی اوقات برخی از موارد قابل شناسایی 
نیســتند. یعنی هیچ اطلاعاتی نسبت به 
فرد وجود ندارد و علــی رغم تلاش برای 
شناســایی آن فرد هیچ اطلاعاتی نسبت 
به آن فرد به دســت نمی آید یا گاهی بین 
ادله تعارض پیش می آید، تعارضی که قابل 
حل نیست لذا نمی توان فرد را رد یا تایید 
صلاحیت کرد که در اینجا عنوان عدم احراز 

تعلق می گیرد. 

البته ما باید تمام تلاشــمان را برای احراز 
صلاحیت داوطلب انجام دهیم. اینکه وقت 
نداشته باشیم و تلاش نکنیم این پذیرفته 
شدنی نیست. شورای نگهبان تمام تلاشش 
را انجام می دهد و اگر واقعاً قابل شناسایی 
نباشد عنوان عدم احراز به فرد داوطلب تعلق 

می گیرد.
یک نکته دیگر اینجا وجود دارد و نسبت 
به چهره هایی که شــناخته شده هستند 
و از قبلا تایید صلاحیت شده اند آن ابهام 
عدم شناخت نسبت به ایشان وجود ندارد 
و طبیعتاً عنوان عدم احراز موجه نیست. 
اگر چنین افرادی شرایط را دارند باید تایید 
صلاحیت شوند و اگر شرایط را ندارند باید 

رد صلاحیت شوند.
نظرتان دربــاره نتایجی که در هیات 
های اجرایی از روند تایید صلاحیت ها 

اعلام شده چیست؟
هیات های اجرایی مســتقل هســتند و 
ترکیبی دارنــد که در قانون ذکر شــده 
اســت. ترکیب ۱۱ نفره کــه ۸ نفر از آنها 
شخصیت های منطقه ای هستند و افرادی 
هستند که معمولاً مورد شناخت مردم آن 
منطقه هستند؛ یک نفر فرماندار، یک نفر 
رئیس ثبت احوال و یک نفر هم به انتخاب 
رئیس دادگســتری آن منطقه است. این 
ترکیب ارتباطی به شورای نگهبان ندارد. 
در حال حاضر هیات اجرایی بررسی کرده 
است و نظراتشــان را نیز اعلام کرده اند و 
شــورای نگهبان هــم در آن مقطع اعلام 
کرد هر کســی نســبت به نظرات هیات 
اجرایی اعتراضی دارد می تواند به هیات های 
نظارت شکایت کند و برخی افراد آمدند و 
در سامانه ای که اعلام کرده بودیم شکایت 
کردنــد. هم اکنون در مهلت رســیدگی 
به هیات های نظارت هســتیم و کار تمام 
نشده است و بعد از این هم شورای نگهبان 
یــک ماه فرصت دارد. لذا ما در جلســات 
کارشناسی با همکاران وزارت کشور در حال 
بررسی هستیم که آیا شرایطی که قانون 
گفته است در این مدلی که عزیزان وزارت 
کشور پیشنهاد داده اند وجود دارد یا ندارد. 
اگر این موارد به جمع بندی برسد طبیعتاً 
اعلام خواهد شــد. ضمن اینکــه در ادوار 
گذشته هم  مثلاً در انتخابات شورای شهر 
رای گیری الکترونیک را داشته ایم که این 

موارد باید آسیب شناسی شود.
شورای نگهبان مرجع تجدید نظر نهایی 
اســت. بنده اطلاع دقیقی از روند کار در 
هیات های اجرایی ندارم که بر اســاس چه 
مستنداتی و گزارشاتی افراد را تایید یا رد 
کرده اند. پیش بینی این است که آنچه که 
در شــورای نگهبان اتفاق می افتد، چه در 
مرحله هیات های نظارت و چه در مرحله 
شــورای نگهبان -چون ما در شــورا هم 
بررسی مستقل داریم- ممکن است متفاوت 
با مراحل قبلی باشد. کسی ممکن است در 
هیات اجرایی رد صلاحیت شــده باشد یا 
با عدم احراز مواجه شــده است در مرحله 
شورای نگهبان یا هیات های با نظر متفاوتی 
مواجه شود. علت این موضوع هم آن است 
که زمان بررسی شــورای نگهبان بیشتر 
است و نهادهای استعلامی شاید در آن ۱۵ 
روز فرصت نداشتند که پاسخ به استعلام 
هیات اجرایی را دهند. زمان ۵0 روز زمانی 
موسع تری برای هیات های نظارت و شورای 
نگهبان است. هیات ها مستقل هستند و 

شورای نگهبان نیز مستقل است.
شــورای نگهبان تمهیــدی درباره 

سلامت انتخابات هم دارد؟
طحان نظیف: ســلامت انتخابات یکی از 
چهار راهبردی است که رهبر معظم انقلاب 
اســلامی فرمودند و شما نیز اشاره کردید. 
شــورای نگهبان از ابتدای سال به محض 
اینکه در آن دیدار عمومی که رهبر انقلاب 
اسلامی با مردم داشتند و آن این راهبرد را 
فرمودند جلساتی را با همه دست اندرکاران 
انتخابات برگزار کرد. سعی کردیم در جهت 
تسهیل امور و  آسیب شناسی انتخابات در 

ادوار گذشته بررسی هایی را داشته باشیم.
در میانه کار اصلاح قانون انتخابات به نتیجه 
رســید و انتظار این بود که چون بالاخره 
با اصلاحیه قانون مواجه هســتیم و شاید 
دســتگاه های دخیل انتخابات سوالات و 
ابهاماتی داشته باشند همه باید نسبت به 
قانون جدید انتخابات توجیه باشیم. لذا چه 
نسبت به قانون جدید و چه نسبت به اصلاح 
رویه ها و آسیب شناسی ادوار گذشته واقعا 
سعی کردیم تمهید کنیم. قانون انتخابات 
برای شورای نگهبان به عنوان ناظر انتخابات 
و وزارت کشور به عنوان مجری انتخابات، 
موارد جدیدی را پیش بینی کرده است که 
مبتنی بر سیاست های کلی انتخابات بوده 
است. همچنین یکی از موضوعات، قانونی 
اســت که در ســال ۹۸ به تصویب رسید 
که راجع به شفافیت منابع مالی داوطلبان 
انتخابات بود و موضوع مهمی است که مردم 

هم به این موضوع توجه ویژه ای دارند.
از ابتدای ســال به همکاران وزارت کشور 
عرض کردیم که باید تمدیدات لازم را برای 

اجرای این قانون را تدارک ببینند.
چــرا در دوره قبل این قانون اجرایی 

نشد؟
وزارت کشور در دولت قبل معتقد بود که 
زمــان لازم برای اجرای این قانون را ندارد.  
لذا عملاً این قانون اجرا نشــد و اولین بار 
در انتخابات پیش رو اجرایی خواهد شــد. 
گام های خوبی هم در جهت اجرایی سازی 
این قانون برداشته شــده است. مشخصاً 
افراد داوطلب در هنگام ثبت نام باید شماره 
حســاب را معرفی کنند که آن حســاب 
انتخاباتی باشد و بانک باید آن را گواهی کند.
اجرای این قانون ابعاد مختلفی دارد مثلًا 
مشــخص کرده اســت که از چه کسانی 
می شــود کمــک دریافت کرد یــا از چه 
کســانی نمی شــود. مثــلاً از محکومین 
اقتصادی نمی توان کمک دریافت کرد یا از 
اشخاص حقوقی به جز احزاب و گروه های 
سیاسی نمی شود کمک دریافت کرد. یعنی 
شرکت یا یک موسسه اقتصادی نمی تواند 
به داوطلبان انتخابات کمک کند. یا اینکه 
اشــخاص حقیقی ایرانی می توانند تا 20 
درصد هزینه هــای انتخاباتی داوطلبان را 
تقبل کنند. این هزینه ها باید در یک سامانه 
ثبت شــود و این  اعداد و ارقام بعداً مبنای 

قضاوت قرار می گیرد.
در قانون آمده است سقف هزینه کرد به چه 
میزان باشد و این با یک فرمولی مشخص 
شده اســت. آن فرمول ۳ شاخصه دارد: بر 
اساس محدوده جغرافیایی، بر اساس جمعیت 
آن حوزه انتخابیه، بر اساس تعداد کرسی که 
آن حوزه انتخابیه در مجلس شورای اسلامی 
دارد.  لذا بر همین اساس وزارت کشور سقفی 
را مشخص می کند و هیات مرکزی نظارت بر 
انتخابات آن را تایید می کند و به کاندیداها 
ابلاغ می شــود. همه این موارد برای اولین 
بار اســت که اجرایی می شود. فکر می کنم 
این قانون تاحدودی دغدغه هایی که مردم 
در این سال ها درباره منابع مالی کاندیداها 
داشتند را رفع خواهد کرد که مشخص بشود 
منابع مالی کاندیداها از کجاست و آیا وامدار 
افرادی خواهند بود یا نه؟! راجع به انتخابات 
الکترونیک نیز اگر شیوه اخذ رای به صورت 
الکترونیک مد نظر است باید بگویم، جلسات 
کارشناسی متعددی با همکاران وزارت کشور 
در این رابطه برگزار کردیم. ماده ۱۱0 قانون 
انتخابات به این موضوع اشــاره کرده است. 
در این ماده، شاخص هایی ذکر شده است: 
سهولت در رای دادن، تسریع در شمارش آرا 
و حضور و مشارکت رای دهندگان. یعنی آن 
مدل و آن الگویی که مد نظر است باید این 
سه ویژگی را داشته باشد. یعنی اگر ما یک 
مدلی را برای رای گیری الکترونیکی پیش 
بینی کنیم که ســهولت رای گیری در آن 
نباشد و مثلا پیچیده باشد، این مورد نظر 
قانون نبوده است. یا در این مدل شمارش آرا 
به خوبی انجام نشود و تسریع در آن نباشد، 

مطلوب نیست.
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بازی خطرناک اسرائیل و آمریکا در منطقه؛ 

صبر ایران لبریز می شود؟
نیرو های ایرانی در شرق سوریه کشیده 
شده است. این وضعیت خطر رویارویی 
نظامی مستقیم ایران و آمریکا از طریق 
پدید آمدن زنجیره ای از ضربات انتقام 
جویانۀ متقابــل را تشــدید می کند. 
سیاست اعلام شدۀ جمهوری اسلامی، 
پرهیز از درگیــری با آمریکا در جریان 
جنگ جاری در غزه اســت به طوری 
که چهره های رســمی و صاحب نفوذ، 
درگیر کردن آمریکا با ایران را »نقشــۀ 
اسرائیل« دانســته اند. با این حال، اگر 
برای پرهیز از رویارویی نظامی با آمریکا، 
تمهید روشن و قاطعی اندیشیده نشود 
اوضاع ناخواسته از کنترل خارج و نقشۀ 

اسرائیل عملی خواهد شد.«
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
ایران بار ها اعلام کرده اســت که ایران 
هیچگونه نقشی در آغاز حمله حماس 
به اسرائیل، ایفا نکرده است. همچنین 
وزیر امــور خارجه ایران در گفتگو های 
خود به پیغام های مکرر ایالات متحده 
برای ایران از همان روز های آغاز جنگ 
غزه اشــاره کرده است؛ پیغام هایی که 
عمدتا با هدف پیشــگیری از مشارکت 
ایران در جنگ متمرکز بوده اند. با این 
حال شــهادت ســیّد رضی موسوی از 
فرماندهان سپاه پاســداران، در جریان 
حمله هوایی اســرائیل به سوریه، یکی 
دیگر از زنگ خطر های اتفاقات پیش رو 

را به صدا در آورده است.
با توجه به این شــرایط، پرسش هایی 
مطــرح اســت، از جمله این کــه، آیا 
ممکن اســت ایران با اسرائیل و آمریکا 
وارد درگیری جدی شــوند و احتمال 
این درگیری در چه شــرایطی تشدید 
می شــود؟ قاســم محبعلی، دیپلمات 
پیشــین ایــران در یونــان و مالزی و 
تحلیلگر سیاســی و محسن جلیلوند 
تحلیلگر ارشد مســائل بین الملل در 
گفتگو با فرارو به این پرســش ها پاسخ 

داده اند:
آینده منطقه به حل پارادوکس ها 

وابسته است
قاســم محبعلی گفت: »در شــرایط 
جنگ، همیشــه تبلیغات، زیاده گویی 
و غلو کــردن وجود دارد. اما درباره این 
که ایران در معرض تهدید قرار دارد یا 
خیر، باید بگویم که ایران سالهاست در 
معرض خطر و تهدید قرار دارد. از یک 
ســو تحریم ها و محاصره اقتصادی و از 
ســوی دیگر هزینه های آن، مدت های 
زیادی اســت که مردم ایــران را تحت 
فشار قرار داده؛ تا حدی که اگر نگوییم 
این هزینه ها از جنگ بیشتر است، قطعا 
کمتر نیست. تحریم های هسته ای ایران 
و تحریم هایی کــه از چند صد تا چند 
میلیون دلار گسترده شده اند، به عنوان 
اهرم های فشار، به شکل مداوم، اقتصاد 
ما را تهدید کرده اند و رشــد اقتصادی 
ما تحت تاثیر این شــرایط قرار گرفته 
است، این درحالی است که در دوره های 
زمانی پیش از تحریم، درآمد سرانه ایران 
از تمامی کشور های عرب منطقه بالاتر 
بود، اما اکنون حتی از اردن و عراق نیز 
کمتر شده اســت؛ بنابراین معتقدم ما 
هم اکنون نیز آثاری مشابه با آثار یک 
جنگ را تجربه می کنیم. اما این که یک 
جنگ داغ تر و فیزیکی، با حضور ایران 
رخ دهد نیز محتمل اســت و نمی توان 
آن را به طور کامل منتفی دانست، هر 
چند که نمی توان گفت که این احتمال 

بالا است.«
وی افزود: »ممکن اســت تحولاتی در 
سال جدید میلادی رخ دهد که منجر 
به تغییراتی دیگر شــود. از جمله این 
تغییرات می توان بــه انتخابات آمریکا 
اشــاره کرد. اگر جمهــوری خواهان، 
خواه دونالد ترامپ و خواه نیکی هیلی 

در ایــالات متحده به عنــوان رئیس 
جمهور انتخاب شــوند و تــا آن زمان، 
جنگ غزه نیز ادامه پیدا کند، طبیعتا، 
شــاهد وضعیتی جدید در منطقه و در 
ســطح بین الملل خواهیم بود. قطعا 
رابطــه روس ها با جمهــوری خواهان 
بســیار متفــاوت از رابطــه روس ها با 
دموکرات ها اســت. جمهوری خواهان 
تمایل بالاتری نســبت بــه اقدام های 
نظامی نشان می دهند و روابط اسرائیل 
بــا جمهــوری خواهان نیــز، در عین 
چارچوب های همیشگی متفاوت است. 
روابط جمهوری خواهان با کشــور های 
عربی نیز مکانیسم های متفاوتی نسبت 
به روابــط اعراب بــا دموکرات ها دارد. 
فرامــوش نکنیم که فرجــام قطعنامه 
22۳۱ شــورای امنیت نیز در ســال 

202۵ مشخص می شود. به خاطر همه 
این موارد اســت کــه می گویم تعیین 
سرنوشت آینده منطقه را نمی توان در 
چشم اندازه کوتاه مدت مشخص کرد.«

سفیر پیشــین ایران در مالزی و یونان 
گفت: »شرایط فعلی بسیار مبهم است. 
اقدامات ایالات متحده در عراق، دریای 
سرخ و لبنان، احتمال گسترش جنگ را 
به همراه دارد، اما این که فعلا از سوی 
طرفین و به ویژه ایران، شــاهد رعایت 
جوانب احتیاط هســتیم، نکته مهمی 
است. چون اگر احتیاط سیاسی رعایت 
نمی شد، شــاید شاهد جنگی گسترده 
بودیم. در حال حاضــر، ایران در حال 
تحمل ضرباتی اســت که در سوریه یا 
ســایر نقاط منطقه، علیــه نیروهایش 
انجام می شــود، اما واکنش های آشکار 
نشــان نمی دهد. با همه این ها، درباره 
این که این وضعیت تا چه زمانی ادامه 
خواهد یافت و ممکن است یک حادثه، 
این صبر را بشکند، چیزی نمی دانیم. در 

اتفاقاتی  به  خاورمیانه حوادث کوچک 
بزرگ منتهی می شــود. درست مشابه 
اتفاقاتــی که بین ســال های 20۱0 تا 
20۱2 با عنــوان »بهار عربی« رخ داد. 
در تونس، همه چیز از جایی شروع شد 
که محمد بوعزیزی، در تونس اقدام به 
خودســوزی کرد و یک بحران بزرگ 
شــروع شــد؛ احتمال دارد ماجرای ۷ 
اکتبر و بحران غــزه نیز، در آینده، آثار 
بزرگ تری در تحولات منطقه داشــته 

باشد.«
وی افزود: »یکــی از موضوعاتی که در 
شــرایط خاورمیانه و امنیت خاورمیانه 
تاثیر زیــادی دارد، تصمیمات ایران و 
متحدانش در منطقه است. یک بحث 

دیرینه وجود دارد که آیا برخی شــبه 
نظامیان حاضر در منطقه، به طور کامل، 
نیرو های نیابتی هستند و تحت فرمان 
عمــل می کنند، یا خــود، انگیزه های 
مشــخصی دارند و در ســطوحی، بنا 
به خواســت بازیگر بزرگ تر در منطقه 
عمــل می کننــد. این یــک حقیقت 
 Great« اســت که خاورمیانه، منطقه
Game« است و هیچ نیروی مستقلی 

به این مفهوم در منطقه حضور ندارد که 
خود، تصمیم گیرنده باشد. هر نیرویی، 
انگیزه های شــخصی خود را هم دارد. 
برای مثال حــزب الله، اقدامات خود را 
بر اســاس تهدید اسرائیل و درگیری با 
اسرائیل، توجیه می کند، وگرنه دلیلی 
ندارد یک ارتش مســتقل در کشوری 
که خود نیرو های نظامی رسمی دارد، 

شکل بگیرد. حزب الله با همان استدلال 
مبارزه با اسرائیل، این حق را برای خود 
قائل است که به سلاح دسترسی داشته 
باشــد. در عراق نیز، شرایط به همین 
شــکل اســت. در یمن، گروه انصارالله 
حضور دارند و در فلسطین نیز حماس 
فعالیت مســتقل انجام می دهد. از یک 
ســو در عراق، دولت عراق بــا ایالات 
متحده در توافق است که پادگان های 
آمریکایی )به دلایل مستشاری( حضور 
داشته باشند و از سوی دیگر گروه های 
شبه نظامی، مخالف حضور آمریکایی ها 
در عراق هستند. این پارادوکس ها باید 
حل شوند. این نوع پارادوکس ها را فقط 
می توان در خاورمیانه دید. غرب در قبال 
این پارادوکس ها مدعی است که ایران 
مقصر است. این که این پارادوکس ها از 
طریق درگیری نظامی حل خواهد شد 
یا تفاهمنامه های رسمی و بین المللی 

مشخص نیست.
اما آینــده و امنیــت خاورمیانه به دو 

مسئله فلسطین و گروه های شبه نظامی 
و غیردولتی، بستگی دارد.«

همه چیز به جنگ غزه برمی گردد
محســن جلیلوند در گفت وگو با فرارو 
بیان کرد: »در یک زاویه کلی، هیچکس 
در منطقه خواســتار افزایش بحران و 
جنگ نیست. درواقع نه ایالات متحده 
و نه ایران خواستار توسعه آتش جنگ 
نیستند. اگر اسرائیل می خواهد بحران را 
گسترش دهد، درواقع می خواهد بحران 
خود را مدیریت کند. به این معنا که اولا 
دیدگاهی که در خاورمیانه حاکم است، 
می گوید اسرائیل بعد از پایان جنگ با 
حماس، قطعا به سراغ حزب الله لبنان 
خواهد رفت و از هم اکنون نیز این کار 

را آغاز کرده است، یعنی حزب الله باید 
پشــت رود لیتانی برود )۱0 کیلومتر 
دورتــر از مرز های اســرائیل(. درواقع 
ساکنان شــمال اســرائیل نمی توانند 
در آن منطقه زندگــی کنند؛ بنابراین 
پاردایم حاکم به دنبال این اســت که 
بحران غزه، با هر شرایطی که به پایان 
می رسد، امنیت اسرائیل حفظ شود و 
اینگونه نباشد که با موشک و راکت از 
جنوب لبنان یا نوار غزه، مردم اسرائیل 
به پناهگاه بروند. در خصوص مســائل 
محور مقاومت و درگیری هایی که اخیرا 
بین آمریکا و برخی شبه نظامیان منطقه 
شکل گرفته نیز، حقیقت این است که 
به هر حال، محور مقاومت باید در برابر 
تحولات غزه، یک عکس العمل نشــان 

می داد.«
وی افــزود: »این که حماس تنها مانده 
و اســرائیل هر بلایی که می خواهد سر 
مردم فلســطین می آورد، یک حقیقت 
آشکار اســت. تعداد کشــته ها به 22 
هزار نفر رسیده است و بنابراین، جای 
تعجب نیست که شبه نظامیان منطقه، 
بخواهند به اســرائیل و آمریکا واکنش 
نشــان دهند. در هر حال، اسرائیلی ها 
به دنبال گســترش جنگ هستند، اما 
آمریکایی ها فعلا مخالف هستند. درباره 
این که اگر اسرائیل با حزب الله درگیر 
شود، نوع واکنش ایران چه خواهد بود، 
ابتــدا باید ببینیم اگر قصد اســرائیل، 
برخورد شدید با حزب الله و حذف نقش 
حــزب الله در منطقه به ویژه به لحاظ 
نظامی باشــد، تردیدی ندارم که ایران 
وارد عمل شــده و به حزب الله کمک 
خواهد کرد. اما اگر قصد اســرائیل در 
حد مدیریت اعمال حزب الله و کنترل 
برخورد های حزب الله با خود باشد، بعید 
می دانم ایران به شــکل تمام عیار وارد 

عمل شود.«
این استاد دانشگاه گفت: »همه اتفاقات 
آتــی، از درگیری ایران و اســرائیل و 
آمریکا گرفتــه تا آینده حــزب الله و 
اســرائیل به این بر می گردد که آینده 
جنگ غزه به کجا برسد. نتانیاهو اخیرا 
اعلام کرده اســت که جنگ، چند ماه 
دیگر هم بــه طول خواهــد انجامید. 
ارتش اســرائیل، برای این نوع جنگ ها 
طراحی نشــده اســت. ارتش اسرائیل 
برای جنگ هایی مثل »جنگ ۶ روزه« 
یا »جنگ ۱۹۷۳« طراحی شده است. 
از طرفی دیگر، نیروی مقابل اسرائیل، 
یک کشــور نیســت، یک گروه است. 
یک کشور شرایط دولت/ملت دارد. اما 
وقتی شرایط جنگی در برابر یک گروه 
رخ می دهد، نوع جنگ تغییر می کند و 
به حالت »نامتقارن« تبدیل می شــود. 
در جنگ متقارن، تســلیحات و ادوات 
جنگی مشخص است و بر اساس اصول 
تاکتیکی استفاده می شود، یعنی تانک 
در برابر تانک، امــا در جنگ نامتقارن 
ممکن اســت یک »تانک مــرکاوا«، با 
یک آرپی جی زده شــود. یا یک پهپاد 
20 هزار دلاری با یک »پاتریوت« یک 

میلیون دلاری، سرنگون می شود.«
وی افــزود: »آمریکا نیــز در موصل و 
فلوجه ۹ ماه درگیر بود. شــرایط فعلی 
غزه را شبیه به زمان جنگ جهانی دوم 
و اســتالینگراد می بینم که به شــدت 
طولانی و فرسایشی بود. اسرائیل اکنون 
به شــدت ضعیف و با ســرعت پایین 
پیــش می رود. فعلا همــه چیز گمانه 
زنی اســت. من تردیدی ندارم که این 
جنگ باعــث تغییر چهره خاورمیانه و 
در نهایت چهره جهان خواهد شد. اکثر 
جنگ ها حاصل محاسبه نیست، بلکه 
حاصل سوء محاسبه است. جنگ ها را 
به راحتی می توان شروع کرد، اما پایان 
دادن به جنگ ها بســیار دشوار خواهد 

بود.«

سکته ناقض ترامپ در مین 
ترامپ اامیدوار اســت دیوان عالی آمریکا که متشکل از شش 
قاضی محافظه کار و سه قاضی دموکرات می باشد، حکم ایالت 

مین مبنی بر رد صلاحیتش را به نوعی وتو کند!
 ایالت مین نیز در کنــار ایالت کلرادو، رای به عدم صلاحیت 
رئیس جمهور ســابق آمریکا مبنی بر حضور در دور مقدماتی 
انتخابات ریاســت جمهوری ســال 2024 داده است.اگرچه 
ترامپ از این حکم بسیار عصبانی به نظرمی رسد، اما امیدوار 
اســت دیوان عالی آمریکا که متشکل از شش قاضی محافظه 
کار و ســه قاضی دموکرات می باشــد، این حکم ایالتی را به 

نوعی وتو کند! 
مقام ارشــد انتخاباتی در ایالت مِین در شــمال شرقی آمریکا 
با اشــاره به بند شورش در قانون اساســی رای داده است که 
دونالــد ترامپ نمی توانــد نامزد انتخابات ریاســت جمهوری 
ســال آینده در این ایالت باشد.شــنا بلوز، وزیــر امور داخلی 
مین، گفــت که آقای ترامپ بــه دلیل اعمالش در آســتانه 
شــورش ســال 202۱ در کنگره برای شــرکت در انتخابات 
واجد شــرایط نیســت.مین دومین ایالت بعد از کلورادو است 
که ترامپ را از نامــزدی در انتخابات منع می کند.تصمیم هر 
 دو ایالت احتمــالا در دادگاه های تجدید نظر به چالش گرفته 

خواهد شد.
ایالت مین در حکم خود که ۳4 صفحه است با استناد به متمم 
چهاردهم قانون اساســی آمریکا می گوید که نام آقای ترامپ 
باید از برگه رای حذف شود.این متمم می گوید که هر شخصی 
که »دست به شورش یا طغیان زده باشد« از رسیدن به قدرت 

در هر مقامی منع خواهد شــد.بلوز در دســتور خود گفت که 
ترامپ »در طول چندین ماه و در اوج آن در روز شــش ژانویه 
202۱ از یک روایت کذب دایر بر تقلب در انتخابات اســتفاده 
کرد تــا هوادارانش را تحریک کند و آنها را به ســوی کنگره 

هدایت کند.«
او افزود که »درخواستهای گهگاهی او از شورشگران برای رفتار 
مسالمت آمیز و حمایت از ماموران پلیس او را در برابر اعمالش 
مصون نمی کند.کمپین ترامپ قبلا درخواســت کرده بود که 
بلوز خود را از فرآیند تصمیم گیری در این باره کنار بکشــد و 
در روز پنجشــبه فورا از تصمیم او انتقاد کرد.استیون چونگ، 
ســخنگوی کارزار انتخاباتــی ترامپ، بلِــوز را »یک دمکرات 
جناح گرای متعصب طرفدار بایدن« توصیف کرد و مدعی شد 

که خانم بلوز دست به »مداخله انتخاباتی« زده است.
او افزود که کمپین ترامپ »فورا اعتراضی حقوقی را در دادگاه 
ایالتی ثبت خواهد کرد تــا مانع تحقق این تصمیم فجیع در 

ایالت مین شود.«
نامــزدی ترامپ در انتخابــات 2024 در چند ایالت به چالش 
گرفته شــده است، که همگی بر اســتناد به متمم ۱4 قانون 
اساســی اســتوار اســت.اما دادگاه های ایالتی در میشیگان و 
مینه ســوتا اخیرا تلاش برای مســدود کردن نامزدی او را رد 
کردند.در نهایت این تحولات باعث یک رویاروی در دیوان عالی 

خواهد شد که حکم آن در تمام ایالات قابل اجراست.
متمم چهاردهم قانون اساســی آمریکا بعــد از جنگ داخلی 
این کشــور تصویب شد تا راه بازگشت جدایی طلبان در ایالت 

کنفدراسیون - طرفدار برده داری - به قدرت را مسدود کند.
کلورادو اولین ایالتی بود که با اســتناد به این قانون ترامپ را 
رد صلاحیت کرد.اما کارشناســان حقوقی می گویند که حکم 
کلورادو احتمالا در دیوان عالی که در اختیار اکثریت قاطعی از 
قضات محافظه کار است باطل خواهد شد.با این حال این ایالت 
در انتخابات اخیر گرایش خیلی بیشتری به دمکرات ها داشته 
است، درحالی که رقابت در ایالت مین میان دو حزب شدیدتر 
اســت و از دســت دادن آن یک امتیاز منفی قابل توجه برای 

ترامپ خواهد بود.
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سوتیتر: شرایط فعلی بسیار مبهم است. اقدامات ایالات متحده 
در عراق، دریای سرخ و لبنان، احتمال گسترش جنگ را به 

همراه دارد، اما این که فعلا از سوی طرفین و به ویژه ایران، شاهد 
رعایت جوانب احتیاط هستیم، نکته مهمی است. چون اگر 

احتیاط سیاسی رعایت نمی شد، شاید شاهد جنگی گسترده 
بودیم. در حال حاضر، ایران در حال تحمل ضرباتی است که در 
سوریه یا سایر نقاط منطقه، علیه نیروهایش انجام می شود، اما 

واکنش های آشکار نشان نمی دهد

,,
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جزئیات اینترنت هدیه دولت اعلام شد
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات با اعلام 
اینکه فعال سازی بسته اینترنت هدیه رایگان 
دولت برای همه مردم در بستر پنجره ملی 
خدمات دولت هوشمند آغاز شده است، اعلام 
کــرد: هدیه دولت ۱0گیگ اینترنت داخلی 
)معادل ۵گیگ اینترنت بین الملل( برای هر 

فرد است. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از تسنیم، زارع پور از فعال سازی یک 
بســته اینترنت هدیه از ســوی دولت برای 
مردم خبر داده بود که در راستای تحقق این 
وعده، کاربران می توانند با مراجعه به پنجره 
ملی خدمات دولت هوشــمند این بسته را 

فعال کنند. زارع پور درباره جزئیات این بسته 
اینترنتی گفت: فعال سازی اینترنت رایگان 
هدیه دولت برای مردم در قالب ۱0 گیگابایت 
اینترنت داخلی )معادل ۵ گیگابایت اینترنت 
بین الملل( به روی یکی از سیم کارت های هر 

فرد به انتخاب خود او انجام می شود.

علیرغم اینکه تعطیلی شنبه به عنوان 
یــک تغییر اســتراتژیک در روز های 
تعطیل می توانــد تأثیرات مثبتی بر 
مبادلات بانکی و تعاملات بین المللی 
در ایران داشــته باشــد و به تسهیل 
بیشــتر در امور مالی و تجاری منجر 
شده و به ارتقاء نقش اقتصادی کشور 
در بازار های جهانــی کمک کند، اما 
ظاهرا این طرح کماکان در وضعیت 
معلق قرار دارد. باید توجه داشت که 
حلقه گم شده اقتصاد ایران بهره وری 
پایین هم از لحاظ نیروی انسانی و هم 

از حیث تعاملات بین المللی است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و 
بــه نقل از اقتصاد24؛ ســال ۸۷ بود 
که بسیاری از کشور های اسلامی، به 
خصوص کشور های حوزه خلیج فارس 
در اقدامی واحد و مشترک، روز های 
تعطیــلات پایــان هفته خــود را از 
»پنج شــنبه و جمعه« به »جمعه و 
شــنبه« تغییر دادند. حتی به تازگی 
امارات متحده عربی نیز این هماهنگی 
تعطیــلات را بــا دنیا انجــام داده و 
حتی زمزمه هایی مبنی بر پیوســتن 
عربســتان نیز به این جرگه به گوش 
می رســد. گویی این کشــور ها نیک 
دریافته اند، که برای همراهی با چرخ 
پیشرفت و توســعه که در وهله اول 
باعث بقای قدرت خودشــان خواهد 
بــود، باید بــا تعاملات و مــراودات 
بین المللی و منطقه ای هماهنگ شوند 
نه جا ماندن در تفکرات متعصبانه و 
بی سرانجام، مســیری که متاسفانه 
ایران، در بســیاری از مــوارد خلاف 
جهت همتایــان اســلامی خود در 

منطقه پیمود.
مساله تعطیلات آخر هفته، ۱۱ سال 
بعد از سایر کشــور های اسلامی، در 
آبان سال ۹۸، تازه توسط کمیسیون 
البته  اجتماعی مجلس تصویب شد. 
این طرح توسط دولت وقت پذیرفته 
نشــد و عمر مجلس دهم نیز کفاف 
رســیدگی به آن را نداد. در پایان ماه 
خرداد ۱402، کمیســیون اجتماعی 
مجلــس، با اعمــال اصلاحــات، به 
تعطیلــی روز های شــنبه و کاهش 
ساعات کار اداری از 44 ساعت به 40 

ساعت در هفته رأی داد.
هــدف اصلی این تغییــرات، تقویت 
ارتباطــات بــا بازار هــای جهانی و 
منطقــه ای و جلوگیــری از ضایعات 
زمانی در حوزه تجارت بود. در بحث 
انتخــاب روز مرخصی آخــر هفته، 
اختلافــات نظــری در کمیســیون 
اجتماعی به چشــم می خورد. همان 
روزها، ولی اسماعیلی نماینده گرمی 
و نایــب رییس این کمیســیون در 
مصاحبه با عصر ایران مدعی شد که 
مجلس برای بررسی جدی تر و اجرای 
این طرح منتظر نظر شورای فقهی قم 
است، اما ابراز امیدواری کرد این طرح 
رای بیاورد و از ســال ۱40۳ اجرایی 
شــود. اما چرا طرحی کــه الزامات 
گسترده اقتصادی دارد باید تحت نظر 

فقهای قم تصویب و اجرایی شود؟
اشتراک یک روز با یهودیان، مساله 

است؟
در اواخــر خرداد ســال جــاری که 
دوباره مساله تعطیلی جمعه و شنبه 
مطرح شد، به نظر می رسید با توجه 
به اینکه، شنبه روز تعطیل یهودیان 
است، انتقاداتی به این طرح از سوی 
برخی اقشار مذهبی جامعه وارد شود. 
هر چند اســلام و یهود به خاطر آن 

که هر دو در زمره ادیان ابراهیمی اند 
اشــتراکاتی دارند، اما بر افتراقات هم 
تاکید می شود. در همین راستا روز 24 
خرداد، خبرگزاری فارس، کارزاری با 
عنوان »با تعطیلی شنبه ها مخالفیم« 
راه انداخت و با این توجیه که این کار 
در میهن اسلامی باعث ترویج فرهنگ 
باطل می شــود، از مجلس خواست تا 
طرح تعطیلی شنبه ها را متوقف و از 

اجرای آن امتناع کنند.
آنچه مشخص است اینکه تندرو هایی 
که ایــن طرح را حربه صهیونیســم 
یــا جهل عوامانه می داننــد، به تاثیر 
تعطیلی روز پنج شــنبه بــر اقتصاد 
و عقب ماندگــی 4 روزه بــا الگــوی 
بین المللی توجهی ندارند. از ســوی 
دیگر در حالی که کشور های مسلمان 
منطقه چندین سال است که روز های 
جمعه و شنبه تعطیل هستند، به قول 
یک نماینده مجلس گویا برخی، این 

کشور ها را اساسا مسلمان نمی دانند!
کاهش یا افزایش بهره وری، مساله 

این است
انتقاد از طرح تعطیلی شنبه تنها به 
مسائل شــرعی محدود نیست؛ بلکه 
بســیاری از نقد ها از جنبه های تولید 
نشــات گرفته و منتقــدان معتقدند 
اجــرای این طرح همــراه با کاهش 
ساعات کاری، تأثیر مخربی بر تولید 
کشــور خواهد داشــت. ایــن گروه 
اعتقاد دارد که در حالی که نهاد های 
دولتی در ســایر کشــورها، روز های 
شنبه و یک شــنبه تعطیل هستند، 
بخش خصوصی به عنــوان محرک 
اصلی اقتصاد، در روز شنبه همچنان 
فعال و تنها یک روز یک شــنبه را در 
هفته تعطیل اســت. ایــن گروه ادعا 
می کند که با توسعه فناوری و روابط 
الکترونیکی، زمان خاصی برای رابطه 
بین واحد های اقتصادی لازم نیست. 
علاوه بر ایــن، برخی از مخالفان این 
تصور را دارند کــه تعطیلی روز های 
هفته در کشــور های اروپایی به علت 

کاهش ساعات کاری است، درحالی که 
تقلیل ســاعات کار در کشــور های 
پیشرفته بیشــتر برای این است که 
فرصت اشتغال به افراد بیشتری برسد.

چرا تعطیلی شنبه مهم است؟
صــادرات، واردات، کارکــرد بانک ها 
و فعالیت های اقتصــادی چهار ضلع 
اصلی یک مربــع قرمز محدودکننده 
هستند، محدودیتی که عدم تطبیق 
زمانی تعطیــلات ایران و بیش از ۹0 
کشــور، آن را پررنگ تر از هر زمانی 
کرده اســت. ضمن اینکه قرار نیست 
ایران تا همیشــه در شــرایط تحریم 
باقــی بماند و ارتباط بانکی آن با دنیا 
گسسته باشد، مســاله ای که رئیس 

اتاق  صادرات  توســعه  کمیســیون 
بازرگانی کشور نیز در گفتگو با مهر به 
آن اذعان داشته و گفته است همانطور 
که مسئولان عالی رتبه اعلام کرده اند، 
تحریم ها باید رفع شــده و اقتصاد به 
شرایط عادی برگردد؛ بنابراین قانونی 
که در مجلس مصوب می شــود برای 
کوتاه مدت نیست و ده ها سال پابرجا 

خواهد ماند.
ضمن اینکه تعطیلی شــنبه در ایران 
نه تنهــا یک تصمیم ملمــوس بلکه 
یک پیام مثبت به جهان اســت که 
نشان از تصمیم کشــور به همکاری 
جدی با جوامع بین المللی و فعالیت 
به طور جدی و هدفمند در بازار های 
جهانی دارد. اگر این تغییر به شــکل 
رسمی اعلام شود، پیام مهمی به دنیا 
منتقل می شــود که ایــران به دنبال 

افزایش تعامــلات و همکاری با دیگر 
کشور ها برای تقویت روابط اقتصادی 
خود اســت. این تصمیــم می تواند 
نشــان دهنده تعهد جدیــد ایران به 
باز کردن جلوه های جدید در مســیر 
توسعه و پیشرفت باشد، تعهدی که 
می تواند تأثیرات مثبت چشمگیری بر 
مبادلات بانکی و تعاملات بین المللی 
داشته باشد. در زیر تحلیلی جزئی تری 

از این تأثیرات را برمی شماریم.
تاثیر تعطیلی شنبه بر افزایش 

هماهنگی اقتصاد ایران با بازار های 
جهانی

تعطیلی شــنبه به جای پنج شــنبه 
موجب هماهنگی بیشتر با بازار های 

جهانی می شود؛ زیرا روز های تعطیل 
در ایران با روز های کاری بســیاری 
از کشــور ها همخوانــی دارد. ایــن 
هماهنگی می تواند باعث تسهیل در 
انجام معاملات و تبادلات بین المللی 

شود.
تسهیلات در امور تجاری و مالی:

- تعطیلــی شــنبه می توانــد به 
تسهیلات بیشتری در امور تجاری و 
مالی منجر شود. این تسهیلات شامل 
امور انتقال وجه، معاملات مالی بین 
المللی و امور تسویه حساب می شود 
که بهبود فرآیند های تجاری را ایجاد 

می کند.
افزایش فعالیت در بازار های مالی:

 پس از همخوانی روز های تعطیل در 
ایران با بســیاری از کشورها، افزایش 
فعالیــت در بازار هــای مالی ممکن 

اســت به عنوان یک نتیجه طبیعی 
از ایــن تغییر روز هــای تعطیلی رخ 
دهد. این افزایش فعالیت می تواند به 
تبادلات بیشــتر و تنوع در معاملات 

منجر شود.
تشویق به سرمایه گذاری های خارجی:

بازار های جهانی  با  هماهنگی بیشتر 
و افزایــش فعالیــت در اقتصاد ملی 
ممکــن اســت باعــث تشــویق به 
ســرمایه گذاری های خارجی شــود. 
ســازوکار های مالی و تجاری بهبود 
یافته می توانند به عنوان یک جذابیت 
عمل  خارجی  ســرمایه گذاران  برای 

کنند.
تأثیر بر نرخ ارز:

افزایش فعالیت در مبادلات بین المللی 
و جذب ســرمایه می توانــد تأثیرات 
مثبتی بر نرخ ارز داشته باشد. با ورود 
سرمایه و افزایش معاملات بین المللی، 
نرخ ارز ممکن است مرهم یابد که این 
امر می تواند به رشد اقتصادی کشور 

کمک کند.
تأثیر بر تبادلات فناورانه:

هماهنگی بیشتر با بازار های جهانی 
می تواند به تبادلات فناورانه بیشتری 
منجر شــود. این تبادلات می توانند 
به ارتقاء ســطح فنــاوری و نوآوری 
در ایران کمک و کشــور را به عنوان 
یک مرکز فناوری پیشرو در منطقه 

تقویت کند.
تأثیر بر جذب گردشگری:

تعطیلی روز شنبه می تواند به جذب 
گردشگری از سراسر دنیا کمک کند. 
با همســازی روز های تعطیل با دیگر 
کشورها، گردشگران بیشتری به ایران 
جذب شده و این به نوعی به توسعه 
اقتصادی و ایجاد اشتغال در صنعت 

گردشگری کمک کند.
تسهیل در انتقال وجوه:

ســاعات کاری گسترده تر بانک ها در 
بیشتری  تسهیلات  تعطیل،  روز های 
بــرای انتقــال وجــوه بین المللــی 
ارائــه می دهد. این امــر می تواند به 

و  بین المللی  تراکنش های  تســهیل 
پرداخت های مرزی کمــک کرده و 

فرآیند انتقال وجوه را بهبود بخشد.
تأثیر بر رقابت پذیری اقتصادی:

افزایش روز های تعامــل با جهان به 
ســبب تطبیق تعطیــلات، می تواند 
بــه افزایش رقابت پذیــری اقتصادی 
کشور کمک کند. با سازگاری بهتر با 
روز های تعطیل دیگر کشورها، اقتصاد 
ایــران می تواند در جذب ســرمایه و 
معاملات بین المللی بیشــتری شکل 

گیرد.
تأثیر بر سیاست های پولی:

 افزایش حجم معاملات بین المللی و 
تســهیل در امور بانکی ممکن است 
تأثیر مثبتی بر سیاســت های پولی 
کشور داشته باشد. این اقدام می تواند 
به تقویت نظــام مالی و پولی کمک 
کــرده و در مدیریــت اقتصاد کلان 

تأثیرگذار باشد.
تأثیر بر افزایش روابط دیپلماتیک و 

تجاری:
افزایــش فعالیت هــای بین المللی و 
تبادلات اقتصادی می تواند به تقویت 
روابط دیپلماتیک و تجاری با ســایر 
کشور ها منجر شود. این ارتقاء روابط 
می تواند به تبادلات فرهنگی، تجاری 

و سیاسی بیشتری منجر شود.
تأثیر بر جذب سرمایه خصوصی:

تســهیل در امور بانکــی و افزایش 
می تواند  بین المللــی  فعالیت هــای 
بــه جــذب ســرمایه خصوصــی و 
کمک  بین المللی  سرمایه گذاری های 
کند. این اقدام ممکن است به ایجاد 
اشــتغال، افزایــش تولید و توســعه 

صنعت کمک کند.
طرح تعطیلی شنبه در چه مرحله ای 

است؟
بر اســاس این گزارش؛ بــا توجه به 
ســیگنال مثبت مجلس نســبت به 
تعطیلی شنبه به جای پنجشنبه به 
نظر می رسید که در زمانی نه چندان 
دور دولت و مجلس این طرح را قانون 
کرده و اجرایی کنند. با این حال صبح 
دیروز، محمد حســینی معاون امور 
مجلس رئیسی در پاسخ به پرسشی 
درباره اضافه شــدن یک روز تعطیلی 
به تعطیلــی روز جمعه گفت که این 
اجتماعی  در کمیســیون  موضــوع 
مجلــس مطرح شــده، ولی تصمیم 
گیــری دربــاره آن هنــوز به صحن 
مجلس نیامده اســت. او با تاکید بر 
اینکه دولت پیشنهادی برای تعطیلی 
شنبه ها نداشته اســت، ادامه داد که 
پیشنهاد دولت همان تعطیلی است 
که از قبل برای پنجشــنبه و جمعه 

مطرح بوده است.
به این ترتیب علیرغم اینکه تعطیلی 
شنبه به عنوان یک تغییر استراتژیک 
در روز های تعطیل می تواند تأثیرات 
مثبتی بر مبادلات بانکی و تعاملات 
بین المللی در ایران داشته باشد و به 
تسهیل بیشتر در امور مالی و تجاری 
منجر شده و به ارتقاء نقش اقتصادی 
کشور در بازار های جهانی کمک کند، 
اما ظاهرا این طرح کماکان در وضعیت 
معلق قرار دارد. باید توجه داشت که 
حلقه گم شده اقتصاد ایران بهره وری 
پایین هم از لحاظ نیروی انسانی و هم 
از حیث تعاملات بین المللی است. اگر 
بهره وری و انگیزه تولید در کنار بهبود 
جنبه بین المللی اقتصاد کشور، حاصل 
شود شاید بتوان برای اقتصاد ایران نیز 

کمی خواب خوش دید.

تعطیلی پنجشنبه و عقب ماندگی 4 روزه اقتصاد ایران از الگوی بین المللی؛

چشم بازار ایران به تعطیلی شنبه ها

 صادرات، واردات، کارکرد بانک ها و فعالیت های اقتصادی چهار 
ضلع اصلی یک مربع قرمز محدودکننده هستند، محدودیتی 

که عدم تطبیق زمانی تعطیلات ایران و بیش از ۹۰ کشور، آن را 
پررنگ تر از هر زمانی کرده است. ضمن اینکه قرار نیست ایران 

تا همیشه در شرایط تحریم باقی بماند و ارتباط بانکی آن با 
دنیا گسسته باشد

,,
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خزاعی: »سینما احیا شد!« اسعدیان: »ذوق نکنید!«

یک دوئل جنجالی!
تنها یک روز بعد از طرح ادعای »احیای 
ســینما« از سوی محمد خزاعی رئیس 
اسعدیان  سازمان ســینمایی، همایون 
کارگردان باسابقه و دبیر شورای صنفی 
نمایش، این ادعا را حاصل »ذوق زدگی« 

دانست و آن را رد کرد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقــل از فرارو؛ برخــلاف ویترین پرزرق 
و برق ســینمای ایران کــه این روز ها با 
ثبت رکورد های تاریخی در گیشه، همه 
را شــگفت زده کرده است، گویی در زیر 
پوست سینما، اتفاقات دیگری در جریان 
اســت و هر از گاهی شاهد شکل گیری 
مجادله هایی رسانه ای هستیم که ریشه 
در نگرانی هایــی جدی دربــاره آینده 

سینمای ایران دارد.
آنچه مشهود است، اینکه اقتصاد سینمای 
ایران در یک ســال گذشــته، صعودی 
غیرمنتظره را در پیش گرفته است، اما 
تمام بار این صعود بر دوش دو الی ســه 
فیلــم کمدی بوده و بالغ بــر ۸0 درصد 
فیلم هایی که به چرخــه اکران راه پیدا 
می کنند، همچنان شرایط مساعدی را در 

گیشه تجربه نمی کنند.
حالا مدیران ســینمایی تابلوی افتخار 
درباره بخش اول این گزاره را در دســت 
گرفته اند و منتقدان شان، بر روی بخش 
دوم ذره بین گرفته و ابراز نگرانی می کنند.

محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی، 
این هفته مصاحبه ای مهم با خبرگزاری 
ایرنا داشت که بخش های مختلف آن تا 
به امروز با بازتاب های متفاوتی در محافل 
سینمایی همراه شده است، بخش قابل 
توجهی از این گفت وگوی مشــروح، اما 
به پاسخ به این پرسش اختصاص داشت 
که چرا مدیران ســینمایی فعلی مدعی 

»احیای سینما« هستند؟
نگاه اول؛ خزاعی چه گفت؟ 

نمی توان این واقعیت را کتمان کرد که 
محمد خزاعــی در یکی از بحرانی ترین 
دوران سینمای ایران، سکان دار هدایت 
سازمان سینمایی شد، دورانی که در اوج 
فراگیری کرونا و ورشکستگی سالن های 
سینمایی آغاز شــد و در بستر تحولات 
و التهابات سیاسی و اجتماعی، متأثر از 
جریان »زن زندگی آزادی«، ادامه یافت 

و حالا به امروز رسیده است.
خزاعی در گفت وگوی خود تأکید کرده 
است: »خاطرم هست در سال ۱400 که 
ما وارد سازمان سینمایی شدیم، به دلیل 
بروز کرونا، فاجعه بزرگی در سینما رقم 
خورده بود و در مواردی شاهد تعطیلی 
کامل سالن های ســینما بودیم. برخی 
از سالن ها درهای شان بسته بود و برای 
حقوق کارکنان شان هم سوبسید دریافت 

می کردند. خیلی از کارکنان ســینما ها 
حتی از کار خود اخراج شدند. همزمان، با 
تراکم بالای فیلم های مانده در صف اکران 
مواجه بودیم که آمار آن ها به حدود 200 

فیلم می رسید.«
آنچه رئیس ســازمان سینمایی در این 
بخش از گفته هــای خود توصیف کرده 
اســت، واقعیتی اســت که همه فعالان 
ســینمایی، به خوبی آن را به یاد دارند، 
او در ادامه گفته اســت: »بعد ها وقتی ما 
اکران فیلم ها را شروع کردیم، با حوادث 
و اتفاقات سیاسی مواجه شدیم که در آن 
شرایط دیگر صاحبان آثار، حاضر به اکران 
فیلم های خود نمی شدند. برخی معتقد 
بودند که مخاطب در این شرایط به سینما 
نمی آید و برخی دیگر هم می گفتند اگر 
فیلم مان را اکران کنیــم، مورد هجمه 
برخی از گروه ها در درون خانواده سینما 
قرار می گیریم. در آن شــرایط شــورای 
صنفی اکران تقریبا ناامید شــده بود و 
طی جلساتی هم که من با سینماداران 
داشــتم، آن ها صحبت از ورشکستگی 
کامل ســینما می کردند و اینکه دیگر 
نمی توان این سینما را احیا کرد. در سال 
گذشته، اما ما برنامه ریزی هایی داشتیم 
و شــخصا به صورت مســتقیم با برخی 
دوســتان تهیه کننده وارد گفتگو شدم 
و وعده هایی به آن ها دادیم تا به واســطه 
اکران فیلم های شان، اجازه ندهیم سینما 

تعطیل شود.«
خزاعی در ادامه برای اشــاره به وضعیت 
خوب این روز های سینما، تعریضی هم 
به آمار های رویایی اســتقبال از فیلم ها 

در دهه های گذشــته داشته و می گوید: 
»این نکته را مدنظر داشــته باشید که 
آمار مخاطبانی که درباره سال های دهه 
۶0 مطرح می شود، صرفا نقل قول است 
و هیچ ســندی درباره آن وجود ندارد. از 
زمانی که ســامانه ها، تعداد مخاطبان را 
ثبت می کنند، می توانیم بگوییم امسال 
وضعیت استقبال بسیار خوب بوده و روند 

رو به رشدی دارد.«
نگاه دوم؛ اسعدیان چه گفت؟

آنچه محمد خزاعــی در مصاحبه خود 
به تصریح درباره آن توضیح داده است، 
موضعی شخصی نیست بلکه دیدگاهی 
اســت که از مسئول بالادستی او یعنی 
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی تا مدیران زیرمجموعه 
او همچــون روح الله ســهرابی به عنوان 
مدیــرکل عرضــه و نمایش ســازمان 
سینمایی هم بار ها بر آن تأکید و به آن 

افتخار کرده اند.
این موضع، اما منتقدانی جدی هم دارد. 
مهمترین این چهره ها هم مجید مجیدی 
کارگردان معتبر و سرشــناس سینمای 
ایران است که چند هفته پیش در یک 
سخنرانی رسمی، ســینمای ایران را در 
آستانه »سقوط« توصیف کرد و نسبت 
به قدرت گرفتن فیلم های کمدی هشدار 
داد. محمد مهدی عسگرپور رئیس هیأت 
مدیره خانه سینما هم در چند نوبت به 
این موضع مدیران سینمایی کنایه زد و 
صراحتا گفت: »هرچند دوستان در ارشاد 
معتقدند که سینما را احیا کرده اند، ولی 
ما معتقدیم شرایط سینما به گونه ای شده 

که انگار باید با برخی ژانر ها خداحافظی 
کنیم که متاسفانه لطمات این موضوع در 
برخی حوزه ها به همکاران ما می خورد.«

حالا همایون اســعدیان هــم به جمع 
این معترضان پیوســته است. اسعدیان 
روز گذشــته در گفت وگویــی صریح با 
خبرگزاری ایسنا، به فاصله تنها یک روز 
بعد از انتشــار اظهارات محمد خزاعی، 
گفت: »اگر نخواهیم مثل آقایان ذوق زده 
شویم و از این دم بزنیم که ما باعث رونق 
سینما شدیم و اگر هیجان های کودکانه 
را کنار بگذاریم، باید تلاش کنیم تا مردم 
را تا جایی که می توانیم هر چه بیشــتر 
به حضور در سالن های سینما علاقه مند 

کنیم.«
اسعدیان که در مقام دبیر شورای صنفی 
اکران، در همین گفتگو از گران تر شدن 
بلیت سینما ها هم خبر داده و از آن دفاع 
کرده، در عین حال تأکید داشــته است: 
»تاکید دارم که نباید ذوق زده شــویم و 
نباید ادعا کنیم که ما باعث رونق سینما 
شده ایم. دو فیلم کمدی داریم که همین 
الان بیش از ۵0 درصد فروش کل سینما 
را در ســال ۱402 بر عهده داشتند. این 
اتفاق خیلی شعف انگیز نیست که آقایان 
بابت آن هیجان زده می شــوند. ما باید 
تلاش کنیم ســرانه اکران و فروش بالا 

رود.«
نگاه سوم؛ واقعیت چیست؟

آنچه نمی توان در آن تردید کرد، جایگاه 
مهم و عملکرد تاریخی فیلم هایی مانند 
»فسیل« و »هتل« در چرخه اکران است، 
فیلم هایــی که در اوج ســال های رکود 
سینما، به ناگاه زمینه آشتی مخاطبان و 
حضور گسترده آن ها در سالن های سینما 
را فراهم آوردند تا در دوران پساکرونا، نه 
فقط شاهد بازگشت مخاطب به سینما که 
شاهد ثبت رکورد هایی تاریخی در زمینه 
فروش و تعداد مخاطب به نام سال ۱402 

شویم.
امــا این واقعیــت نمی توان نافــی ابراز 
نگرانی ســینماگران دلسوزی باشد که 
سینما را چیزی فراتر از گیشه می دانند. 
تجربه تاریخی ثابت کرده است که رونق 
اقتصادی در سینما، بدون پشتوانه درست 
در چرخه تولید، نمی تواند پایدرا بماند و 
همچون تبی سرد، زود به عرق می نشیند.

همان طور که همایون اســعدیان تأکید 
کرده است، رویای »گیشه هزار میلیارد 
تومانی« برای اکران امسال، اصلا رویای 
دور از دسترسی نیست، اما تحقق این رویا 
نمی تواند، سقف آرزوی مدیران و انتظار 
دلسوزان برای سینمای ایران باشد. کاش 
در کنار افتخار به آمارها، گوش شنوایی 

هم برای هشدار ها باشد.

نام خیابان،بازی اسم و فامیل نیست!
نشــانه  نخســتین  از 
فرهنگی  در شهر که ما 
با آن برخورد می کنیم نام 
کوچه یا خیابانی است که 
در آن زندگی می کنیم یا به 
آن مقصد حرکت می کنیم. 
اما این نام بر کوچه و برزن ها 
را چه کسی یا با چه اصولی 

باید برگزید یا تغییر دهد؟
جامعه بــه مثابه یک سیســتم باز و 
زنده اســت که تغییــر در هر یک از 
خرده سیستمهای آن، می تواند تمامی 
جنبه های حیــات آن جامعه را متأثر 
سازد.با این نگرش ،قبل از اقدام برای 
نامگذاری یا تغییرنــام یک مکان )به 
عنوان یک خرده سیســتم(توجّه به 
عناصر موجــود در یک فرهنگ ،مثل 
اعتقادات ،آداب و رسوم،نوع معیشت 
،ســوابق تاریخی ،میــزان تحصیلات 
و درآمــد، شــرایط جغرافیایی محل 

سکونت و... از ضروریات است . اهمیّت 
این موضوع آنگاه بیشــتر مشــخص 
می شود که بدانیم ،بین عناصر مختلف 
یک مجموعه بطور مستمر،تأثیروتأثر 

متقابل وجود دارد؟
روز گذشته در یکصدمین جلسه علنی 
ششمین دوره شــورای اسلامی شهر 
مشهد برای چندمین بار موضوع تغییر 
نام برخی خیابانها مطرح و در نهایت 
تغییر نام یافت بدون آنکه توجه جدی 
به دلایل و استفاده تاریخی برخی معابر 

و محله ها توجه شود.
این حرکت جدیدی نبوده و در سالهای 
اخیر از چنین مصوبه ها و تغییر نامها 
زیاد شــاهد بوده ایــن در حالیکه در 
اقدامات قبل به این موضوع توجه نشد 
که مردم همچنان در محاوره های خود 
نامهای قدیم و تاریخی رو استفاده می 

کنند
واقعیــت این اســت که نبایــد امر 

نامگذاری و تغییر نام ها را امری ساده 
تلقی کرد.

نه به سادگی می توان نامی را عوض کرد 
و نه اگر اسمی تغییر داده شد، می توان 
از تبعــات و پیامدهای آن جلوگیری 
نمود. اینکه عــده ای فکر می کنند، با 
تغییر تابلو، بر گزاری مراسم، تصویب 
قانون و مصوبه ای می توان اســامی و 
نامهای اماکن و اشخاص را عوض کرد، 
ناشی از عدم آگاهی آنان از پیچیدگی 
مسائل فرهنگی و اجتماعی است. در 
تأئید این مطلب، شاید ذکر این نکته 
جالب توجه باشــد که بر اساس نتایج 
یک تحقیق از چهل مورد تغییر نام در 
یک شــهر  فقط چهار مورد از آنها با 

موفقیّت همراه بوده است.
حالا اینکه شــورای شهر مشهد بدون 
اقناع افکار عمومی اقدام به تغییر نام 
محله یا خیابانی می گیرند در حالیکه 
شهروندان همچنان از نامهای گذشته 

استفاده می کنند. نشان از شکست این 
طرح هاست که نهایتا با تغییر اعضای 

شورای آن نیز تغییر می کند.
واقعیت امر این اســت کــه نمادها و 
الگوهای شــهری همیشــه به عنوان 
علائم و نشــانه های القاء کننده تفکر 
و بینش حاکم بر شــهرها مورد توجه 
بوده اند. این علائــم، چنانچه با دقت 
و اندیشــه متعالی انتخاب شوند، می 
توانند به عنوان یک رســانه عمومی 
بســیار مهم ایفای نقش کــرده و به 
آگاهی بخشی ســاکنان شهر و حتی 
بازدیدکنندگان آن بپردازد. هر نشانه 
به بیان معنایی فراتر از خود می پردازد 
و حس تعلــق به جامعه های خاص را 
اظهار می دارد، نشانه ها به دلیل آنکه 
در زندگــی روزمره تکرار می شــوند، 
همچنین حس خاصی از معنا و هویت 
را تقویت می کنند در غیر اینصورت به 

راحتی پس زده می شوند

نقدی بر شاهنامه به روایت سپیده
هنگامه طاهری: نقد کتاب »شــاهنامه به روایت سپیده« صبح 
امروز با حضور چند تن از اساتید برجسته رشته ادبیات و علاقمندان 

به این حوزه در دانشگاه فردوسی مشهد برگزار شد.
کتاب مذکور که به کوشش سپیده دولتشاه به نثر در آمده روایتی 
قابل درک به زبان امروزی ست تا به گفته خودش با بیان ادبیات 

کهن سرزمین مان  کودکان فلسفه تاریخ کهن ایران را بشناسند.
سپیده دولتشاهی اظهار داشــت: من متوجه شدم زبان ارتباطی 
گذشتگان با مخاطب ،نمی تواند همان زبان امروزی ما با کودکان 
باشــد.از این رو متوجه شــدم اصلا این کتاب را باید برای والدین 
بنویسم چرا که بیان آن برای کودکان قالب ذهنی آنها را شکل می 
دهد بنابراین اگر مادر و پدر نتوانند داستانهای کهن را که سینه به 
سینه نقل شده تا با ما رسیده به همان شکل انتقال بدهند پس باید 
بتوانند خوب کتاب بخوانند. اما این کتابخوانی نباید صرفا روخوانی 
باشد بلکه باید روایتگری باشد.لذا کتابی نوشتم که از کودک ۹ ساله 

تا یک فرد سالمند بتوانند با آن ارتباط برقرار کنند.
وی ادامه داد: سعی کردم شخصیت ها را باز کنم تا خواننده متوجه 
شخصیت رستم بشود؛ از این جهت که رستم هم مانند همه انسانها 
دارای خوی های انســانی بود و باید طوری مینوشتم که هر کس 
کتاب را خواند بفهمد این آدم از عقلش استفاده کرده یا دارد ضربه 

می زند.
او بیــان کرد:همانطــور که مهم ترین نکته ای که فردوســی در 
شاهنامه دارد این است که انسان را بین عقل و درایت و احساسات 
قرار می دهد و یادآور می شود جایی ممکن است انسان از عقل و 

درایتش استفاده نکند.

دکتر محمد جعفر  یاحقی دکترای ادبیات فارســی و از اســاتید 
دانشگاه فردوسی مشهد نیز در باره این کتاب تصریح کرد:شاهنامه 
اثری کلاسیک است که بیش از هزار سال از قدمتش می گذرد و 
به حق می توان گفت آنچه فردوسی نوشته روایتی از ابومنصور ، 
از گذشتگان آن دوره بوده که برای روزگار خودش قابل فهم بوده 
اســت.اما آنچه فردوسی انجام داده نه تنها برای دوران خودش که 
بــرای روزگاران پس از خودش هم مفهوم اســت.این در واقع کار 
بزرگی است که جریانی سیال برای یک روایت ایجاد کرده که در 

همه دوران آن روایت را گویا کرده است.
وی افزود: فردوســی در واقع روایت های خشن آن زمان را چنان 

نرم و لطیف بیان کرده که ما حتی امروز هم از آن لذت می بریم.
دکتر یا حقی تاکید کرد:متن شاهنامه فردوسی هرگز متن ابومنصور 
نیست که اگر بود فراموش میشد. لذا فردوسی روحی در آن دمیده 
که راویت متناسب شده با هر سلیقه ای تا به امروز که به ما رسیده 
است.لذا برای ماندگاری روایت باید امروز هم همان کار انجام میشد 
و این همان کاریست که در کتاب خانم دولتشاهی انجام شده است.

او در خصوص روایت فردوســی با زبان نقالی هم گفت:به نظر من 
نقالی های امروز لثر فرهنگی عمیقی ندارند لذا حتی در شیوه نقالی 
هم باید تجدید نظر شود و از ابزارهایی استفاده شود که زبان گویای 

ارزشهای امروز باشد.
دکتر حمید طبســی دکترای ادبیات فارسی و استاد دانشگاه هم 
اظهار داشت:هر کاری برای شناساندن شاهنامه به مردم پسندیده 
اســت گرچه بازنویسی ها میتوانند مفید باشند ولی چون نگاهم 
به متون کلاسیک ایده عالی است با بازنویسی این قبیل داستانها 
موافق نیستم. چرا که ما در واقع باید ذائقه  ادبی مردم را بالا ببریم 

تا مستقیما از این آبشخورها استفاده کنند.
وی اظهار کرد: نمی شود صرفا بخاطر اینکه بچه ها نمیتوانند با آن 

ارتباط برقرار کنند خودمان را محق در بازنویسی بدانیم.
او افزود: برخی ادبیات هستند که ما هر قدر هم خودمان را چیره بر 
زبان ادبیات فارسی بدانیم باز هم نمیتوانیم آنها را باز نویسی کنیم 
. چنانچه حتی در کتاب خانم دولتشاه هم میبینیم که در بعضی 

جاها ایشان هم از آنها گذشته است.
وی خاطر نشان کرد:یکی از ملزومات بازنویسی یک متن این است 
که به کنه آن پی ببریم .با اینکه سپیده دولتشاه در این خصوص 
تمام تلاشــش را کرده اما هر از گاهی لغزشهایی داشته لذا از نظر 

من کتاب ایشان نیاز به پروراندن بیشتری دارد.
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اهدای نشان مشهدالرضا)ع( به اشخاص 
شایسته و افتخارآفرین مشهدی

زیارت و گردشگری  معاون 
شــهرداری مشــهد گفت: 
مشــهدالرضا)ع(  نشــان 
در  کــه  اشــخاصی  بــه 
مجموعه هــای غیردولتی و 
مردم نهاد کار ویژه ای برای 
مشهد انجام داه باشند اهدا 

می شود.
سیدجلیل بامشــکی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: با توجه به 
مصوبات شورای شهر در هر ســال قرار شده است طی فرایندی 
مشخص، نشان مشهدالرضا)ع( به اشخاصی که در مجموعه های 
مردم نهاد و غیردولتی اقدام ویژه ای برای شهر مشهد انجام داده و 

یا  افتخارآفرینی داشته اند، اهدا شود.
وی اضافه کرد: امسال اولین سال اهدای نشان مشهدالرضا)ع( است 
و تصمیم گرفتیم تا این نشان را به مناسبت ۱0 دی که روز مشهد 
نامگذاری شده اســت، اهدا کنیم. در این جریان ما به دنبال این 
هســتیم تا به افرادی که در ۸ عرصه برای شهر مشهد افتخاری 
کســب کرده اند و یا اینکه توانسته اند جریان تازه ای را در مشهد 
به وجود آورند، نشــانی اهدا کنیم. در تمام این ۸ عرصه به دنبال 
آن هســتیم تا افراد جریان ساز مشهدی که در عرصه های ملی و 
بین المللی باعث درخشش اسم مشهد شده اند، شناسایی و تقدیر 
شوند.معاون زیارت و گردشگری  شهرداری مشهد خاطرنشان کرد: 
حدود ۶ ماه گذشــته ۸ کار گــروه در این فرایند را افراد حقیقی 
صاحــب نظر، متخصص در حوزه مربوطــه، نمایندگان نهادها و 
دسته های ذی ربط و نمایندگان مردمی که نقش پررنگی در شهر 

داشته اند، تشکیل داده اند.
بامشــکی درخصوص انتخاب افراد و اشخاص حائز اهمیت برای 
اعطای نشان مشــهدالرضا)ع( بیان کرد: با توجه به شاخص های 
تدوین شــده توســط کارگروه ها فراخوان عمومی درسطح شهر 
منتشــر شــد و افرادی که از نظر مردم و یا دستگاه های ذی ربط 
حائز نشــان مشهدالرضا)ع( بودند، معرفی شدند و پس از ارزیابی 
این افراد توسط هر کارگروه بر اساس شاخص های تدوین شده ۸ 

نفر به شورای هیات داورن معرفی شدند.
وی در خصوص عرصه های نشان مشهدالرضا)ع( گفت: این نشان 
در ۸ عرصه مختلف از جمله سلامت و ورزش، فرهنگی و هنری، 
اجتماعی، ایثار، شــهادت ومقاومت، زیارت و خدمات زائر، علمی 
و فنــاوری، بهداشــت و درمان به کار خــود ادامه داد. همچنین 
کارگروه اقتصاد و ســرمایه گذاری در بین عرصه ها بود که امسال 
نتوانستیم این عرصه را به نتیجه ای برسانیم و در سال آینده برای 

آن برنامه ریزی خواهیم کرد.

افزایش 1۵0 درصدی فوت ناشی 
از گازگرفتگی در مشهد

رئیس مرکز اورژانس پیش 
بیمارســتانی و مدیریــت 
حــوادث دانشــگاه علــوم 
پزشکی مشــهد گفت: در 
بیمارســتانی  پیش  حوزه 
۹ماهه  به  نسبت  متاسفانه 
ســال گذشــته فوتی های 

ناشی از گاز گرفتگی ۱۵0 درصد افزایش یافته است. علی یزدانی، 
در نشست خبری که در بیمارستان شهید هاشمی نژاد مشهد در 
رابطه با مســمویت های ناشی از گاز مونوکسید کربن برگزار شد، 
اظهار کرد: در حوزه پیش بیمارستانی متاسفانه نسبت به ۹ ماهه 
سال گذشته فوتی ها ۱۵0 درصد افزایش یافته است. سال گذشته 
4 فوتی داشــتیم امسال ۱0 مورد فوتی سر صحنه داشته ایم. این 
آمار اورژانس در ســر صحنه است و شامل بیمارستان نمی شود. 

درمجموع امسال ۳۸0 ماموریت در این رابطه داشته ایم.
وی با اشــاره به اینکه آمارها نشــان می دهد باید در این زمینه 
چاره اندیشی کرد، ادامه داد: باید مردم را آگاه کنیم. متاسفانه در 
حاشــیه شهر تراکم جمعیتی زیاد است و مسمومیت های شدید 
منجر به فوت ممکن اســت اتفاق بیفتد که البته قابل پیشگیری 

است و باید آگاه سازی و اطلاع رسانی در این زمینه انجام شود.
رئیس مرکز اورژانس پیش بیمارستانی و مدیریت حوادث دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد خاطرنشان کرد: ماموریت هایی که اورژانس 
پیش بیمارستانی در رابطه با مسمومیت با مونوکسید کربن انجام 
می دهد ۱۱.4 درصد در ۹ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته افزایش داشته است.

میثاق نامه بین سرمایه گذاران، شورای اسلامی شهر و شهرداری مشهد امضا شد: 

میثاق نامه سرمایه گذاری کیک یا واقعیه؟
میثاق نامه سرمایه گذاری 
بین شورای شهر مشهد، 
مدیریت شهری و بخش 
خصوصی بــا هدف جذب 
افزایــش  و  ســرمایه گذار 
مشارکت بخش خصوصی در 
اجرای طرح های عمرانی و 
توسعه شهر به امضا رسید اما 
سوال این  سوال مطرح است که آیا این 
میثاق نامه واقعی است و سرمایه گذاران 
امکان ســرمایه گذاری و مشــارکت با 
شــهرداری را دارند؟ برای این موضوع 
کافی است سری به شهرداری بزنید تا 
بهتر متوجه شوید که این میثاق نامه 

کیک یا واقعی است.
به گزارش صبح امروز شــهردار مشهد 
در جریان امضــای این میثاق نامه که 
در جلسه علنی شــورای شهر مشهد 
انجام شد، اظهار کرد: گام های خوبی 
در مدیریت شهری برای جذب سرمایه 
گذاران برداشته شده است و امید است 
با تکریم سرمایه گذاران از خروج آنها از 

مشهد جلوگیری شود.
محمدرضا قلندر افزود: برای نخستین 
بار در کشور میثاق نامه ای بین مدیریت 
شهری و بخش خصوصی برای گسترش 
مشارکتها به امضا می رسد و امید است 
این اقدام الگویی برای کل کشور باشد.

وی اضافه کرد: یکی از مشکلات سرمایه 
گذاران در مشارکت در طرح های شهر 
مشــهد بلاتکلیف بودن طرح هاست 
چنان که از گذشته طرحهای سنواتی 
و بلاتکلیف بر زمین مانده که برای رفع 
این مشکل به صورت مستمر جلسات 
کمیته و شورای رفع موانع در شهرداری 
و با حضور دســتگاه هــای نظارتی در 
حال برگزاری اســت و تعداد زیادی از 
طرح های مشــکل دار تا کنون تعیین 

تکلیف شده است.
شهردار مشــهد گفت: هم اکنون ۱2 
طرح برای تعیین تکلیف در کمیسیون 
ماده پنج شهرداری در مرحله رسیدگی 

است.
بستری نو برای مشارکت

رییس انجمن توســعه سرمایه گذاری 

و عمران خراســان رضوی نیز در این 
مراســم گفت: این میثاق نامه بستری 
نو بــرای گســترش مشــارکت بین 
 شــهرداری و بخش خصوصــی ایجاد 

می کند.
رضا احدیان افزود: امید است با این اقدام 
دیگر شاهد خروج سرمایه ها از مشهد 
و استان نباشــیم و در یک و نیم سال 
باقیمانده از این دوره مدیریت شــهری 
طرحهای خوبی با مشارکت شهرداری و 
بخش خصوصی در شهر عملیاتی شود.

حال اقتصادی خوب نیست
رییس کمیســیون اقتصادی شــورای 
اسلامی شهر مشــهد نیز گفت: حال 
اقتصادی مردم و کشور خوب نیست و 
امید است با امضای تفاهمنامه و شروع 
فصــل جدیدی از تعامــلات مدیریت 
شهری و سرمایه گذاران، چرخ اقتصادی 

شهر را به حرکت درآوریم.
مجیــد دبیریــان افزود: امضــای این 
تفاهمنامــه می تواند گامــی موثر در 
راستای توسعه سرمایه گذاری و عمران 

در شهر باشد.
ضرورت تکریم سرمایه گذار

رییس کمیســیون فرهنگی شــورای 
اسلامی شــهر مشهد نیز گفت: تکریم 
سرمایه گذاران، الزامی است و احترام به 

سرمایه گذار باید اولویت باشد.
حجت الاسلام حسن منصوریان افزود: 
نباید با ســخت گیری هــای بی مورد 
ســرمایه گذران را فراری داد، این شهر 
مملو از ظرفیتهای سرمایه گذاری است 
و ســرمایه گذاران به دلیل آزار و اذیت 
در امر سرمایه گذاری نباید از این شهر 

فراری باشند.
تلاش برای شناســایی، مطالعه، اجرا 
و بهره برداری از طرح های ســرمایه 
گذاری عمرانی، نهضت ملی مســکن، 
احیای بافت فرســوده، توسعه حمل 
و نقل عمومی، فضای ســبز ، مجتمع 
طرحهــای  و  چندمنظــوره  هــای 
تفریحی- اقامتی از بندهای این میثاق 

نامه است.
نتیجه یک جستجوی ساده !

کوشش برای تامین مالی اجرای طرحها 
با اســتفاده از روشهای نوین، برگزاری 
جلسات منظم ستاد تسهیل به ریاست 
شهردار، تصویب قراردادهای مشارکتی 
ســرمایه گذاری در شورا و اخذ نظرات 
مشورتی سرمایه گذاران در کمیته های 
تخصصی شــورای شهر و ایجاد شبکه 
ارتباطی برای جذب ســرمایه گذاران 
داخلــی و خارجی از دیگر بندهای این 

میثاق نامه است.

هــر ســرمایه گذاری کــه بخواهــد 
وارد ســرمایه گذاری و مشــارکت با 
شهرداری مشهد شــود در نخستین 
گام فرصــت هــای ســرمایه گذاری 
البته  را بررســی می کند،  شهرداری 
باید که این فرصت هــای در اختیار 
همه مردم قرار داشــته باشد و مردم 
اســتفاده کنند.  از فرصت ها  بتوانند 
برای راستی آزمایی و بررسی این که 
شهرداری مشهد چقدر در این زمینه 
آمادگی دارد و در این زمینه اقدامی 
انجام داده است یا این که میثاق نامه 
فقط یک نمایش اســت از موتورهای 
جســتجو کمــک می کنــم و کلمه 
فرصت های سرمایه گذاری در مشهد 
را جســتجو می کنم امــا در کمال 
ســرمایه گذاری  های  فرصت  تعجب 

سال ۹2 تا ۱400 را می بنیم.
این جستجوی ســاده نشان می دهد 
شهرداری و ســرمایه گذاری در شهر 
مشــهد قبل از این که به میثاق نامه 
نیاز داشته باشد به شناسایی و معرفی 
فرصت های ســرمایه گذاری به عموم 
مردم، نیــاز دارد چرا که فرصت های 
سرمایه گذاری بدون معرفی به مردم 
 رانت و فساد برای عده ای خاص ایجاد

 می کند.

تنها نیم درصد مطالبات شهرداری از دولت و دستگاه های اجرایی محقق شده است
رئیس کمیســیون ورزش و جوانان شــورای 
اسلامی شهر مشهد گفت: در حال حاضر تنها 
نیم درصد مطالبات دستگاه های اجرایی یعنی 
از ۱0 هزار میلیارد مطالبات شناسایی شده تنها 
۵0 میلیارد تومان محقق شده، در حالی که این 
مطالبات ظرفیتی بسیار عالی برای استفاده در 

پیشبرد پروژه های عمرانی است.  سید حسین 
علوی مقدم، در صدمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر مشــهد که در تالار شهر برگزار 
شد، در تذکری به شهردار اظهار کرد: جناب 
شهردار طبق قول های خودتان و اظهارات شما 
بودجه 40 هزار میلیاردی قابل تحقق بوده و 

ظرفیت های مشهد نیز از این بالاتر است. وی 
بیان کرد: متاسفانه مشاهده می کنیم اداره کل 
هماهنگی دســتگاه های اجرایی که می تواند 
منابع مالی را از دولت مطالبه کند، چندین ماه 
بدون رئیس بوده و از زمان تصدی شهردار هیچ 

اتفاقی در این اداره کل نیفتاده است. 
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معاون امور معادن صمت استان خبرداد
رشد 28 درصدی سرمایه گذاری حوزه معدنی در خراسان رضوی

معــاون امور معــادن و صنایع معدنی 
ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراسان رضوی گفت: در ۹ ماه نخست 
سال جاری مبلغ ۱۹0۵ میلیارد و ۹۸۱ 
میلیون ریال ســرمایه گذاری در حوزه 
معدنی اســتان انجام شده که این رقم 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 2۸ 

درصد رشد داشته است.
محمد توکلی در گفت وگو با ایسنا در 
خصوص میزان ســرمایه گذاری انجام 
شده در حوزه معدن در خراسان رضوی 
طی ســال جاری اظهار کرد: در ۹ ماه 
نخست سال جاری مبلغ ۱۹0۵ میلیارد 
و ۹۸۱ میلیون ریال سرمایه گذاری در 
حوزه معدنی استان انجام شده که این 
رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

2۸ درصد رشد داشته است.
وی افزود: این میزان سرمایه گذاری در 
حوزه معدنی زمینه اشــتغال 2۵۸ نفر 
را به صورت مســتقیم در استان فراهم 

ساخته است.
معــاون امور معــادن و صنایع معدنی 
ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراسان رضوی با اشاره به وجود 4۷۸ 
واحد معدنی راکد در اســتان تصریح 
کرد: در ۹ ماه نخســت سال جاری ۶۳ 

معدن در استان احیا و فعال شده است.
توکلی عنوان کــرد: طی همین مدت 
تعــداد 24 پروانــه بهره بــرداری، 22 
گواهی کشــف و ۵4 پروانه اکتشــاف 
صادر شده است. میزان سرمایه گذاری 
پروانه بهره برداری معادن به مبلغ ۱۵4۳ 

میلیارد ریال و میزان سرمایه گذاری در 
بخش گواهی کشــف ۳۶2 میلیارد و 
۹۸۱ میلیون ریال بوده که نســبت به 
مدت مشــابه سال گذشــته در زمینه 
تولید و استخراج مواد معدنی 4 درصد 

رشد را نشان می دهد.
وی در خصوص میزان حقوق واریز شده 
معادن در حال بهره برداری اســتان به 
خزانه دولت در سال جاری خاطرنشان 
کرد: در ۹ ماه نخســت سال جاری از 
۱042 معدن اســتان حدود ۳۷ هزار و 
۸۹۷ میلیــارد و 4۳۱ میلیون و ۱۶۱ 
هزار و ۶۶۵ ریال حقوق دولتی به خزانه 

دولت واریز شده است.
معــاون امور معــادن و صنایع معدنی 
ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراسان رضوی اضافه کرد: حقوق واریز 
شــده معادن به خزانه دولت نسبت به 
مدت مشابه ســال گذشته حدود ۱۷ 

درصد رشد داشته است.
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رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران 
خشکسالی سازمان هواشناسی گفت: »ابر 
دزدی داستانی بیش نیست، یک شایعه 
است که بیشــتر دنبال تشویش اذهان 
عمومی اســت، متاســفانه ممکن است 
مســئولین هم چنین حرف هایی را باور 
کنند و به جای فکر عاجل دنبال تئوری 
توطئه باشند.« مظاهر گودرزی: همه چیز 
از یک عکس شــروع شد، عکسی که در 
فضای مجازی دست به دست چرخید تا 
سبب ساز تولد یک ایده باشد، ابر دزدی در 
مرز ایران و ترکیه همان ایده ای شــد که 
طی چند روز گذشته حسابی بحث برانگیز 
شده است، عکسی که نشان می دهد انگار 
برف تصمیم گرفتــه در ترکیه ببارد اما 
نیم نگاهی هم به ایران نداشته باشد، تصویر 
زیر همان عکس است، همان طورکه از آن 
پیداست درست مرز ایران و ترکیه محل 
تفاوت بارش ها است، شاید با دیدن تفاوت 
در این عکس هر ذهنی به ایده ربایش ابر 
یا وجود موانع غیرطبیعی برای بارش در 

ایران نزدیک شود.
شمالی ها از تهران ابر دزدی کردند!

با ادامه دار شدن مسئله ابردزدی در فضای 
مجازی و این که عوامل غیر طبیعی مانع 
ورود ابر به ایــران و بارش ها در مرزهای 
کشور می شوند کارشناسان دست به کار 
شدند، یکی از اظهار نظرها مربوط به کاوه 
مدنی، کارشناس محیط زیست و معاون 
سابق سازمان محیط زیست در ایران بود، 
او در شبکه اجتماعی ایکس )توئیتر( یک 
تصویر از مناطق شمالی ایران منتشر کرد، 

تصویر زیر همان عکسی است که مدنی 
با انتشار آن نوشت: »با همان منطقی که 
در چند هفته اخیر برای تقویت شــایعه 
منصرف کــردن ابرهــا از ورود به ایران 
استفاده شده، می توان ادعا کرد که مردم 
گیلان، مازندران و گلستان، با دستکاری 
آب و هوا از مردم تهران ابردزدی می کند.«

درهمین باره احد وظیفه، رئیس مرکز ملی 
اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناســی، با واکنشی مشابه می گوید: 
»تفاوت بارش در دو نقطه مجاور یکدیگر 
به عوامــل زیادی بســتگی دارد، این که 
ســمت ارتفاعات در چه راستایی باشد و 
جریان هایی که وارد منطقه می شــوند از 
کجا می آیند کاملاً تاثیرگذار هستند. اجازه 
بدهید یک مثال از داخل ایران بزنم، مناطق 
شمال و جنوب رشته کوه البرز را با یکدیگر 
مقایســه کنید، وضعیت هر دو منطقه با 
یکدیگر کاملاً متفاوت است، بارش باران در 
گیلان به هزار میلیمتر می رسد درحالی که 
بارش باران در منطقه طارم استان زنجان 
که ســد ســپیدرود واقع شــده است به 
200 میلیمتر هم نمی رسد، علت تفاوت 
بارش ها در این دو نقطه مجاور به جریانات 
هواشناسی برمی گردد که وارد می شوند، 
زنجان جریانات جنوبی را می گیرد و گیلان 
متاثر از جریانات شمالی است، لذا کوهستان 

نقش مهمی را ایفا می کند.«
تصاویر دست چین شده برای روایت غیر 

علمی
درحالی تصاویر عدم ورود ابر به ایران در 
فضای مجازی درحال دســت به دست 

شدن هست که کاوه مدنی عکس دیگری 
را در حســاب کاربری خودش در شبکه 
ایکس به اشــتراک گذاشت، عکس زیر 
همان تصویری اســت که معاون سابق 
سازمان حفاظت از محیط زیست درباره 
آن نوشــت: »در هر دو ســوی مرز ایران 
با ترکیه ابر وجود دارد و کشــور همسایه 
نتوانسته است با هیچ حربه ای ابرها را از 
ایران بدزدد. پس باید پرسید، چرا تصاویر 
دســت به دست شده در فضای مجازی، 
این ابرها را نشان نمی دهند؟ جواب خیلی 
سخت نیست. آن تصاویر مربوط به یک 
لحظه یا یک بازه زمانی خاص هستند و 
برای القای یک روایت انتخابی غیرعلمی 

دست چین شده اند.«
یکی دیگر از این روایت های دست چین 

شــده بارور کردن ابرها در سمت ترکیه 
اســت تا بارش ها در آن کشور رخ دهد و 
تقریباً چیزی به ایران نرسد، دراین باره الن 
بورک، اقلیم شناس به بی بی سی گفته که: 
»برف زمانــی می بارد که هوا بالا رود و با 
سرد شــدن دما به صورت برف به زمین 
بازگــردد، بالا رفتن هوا بین کوه ها انجام 
می شــود بنابراین طبیعی است که یک 
طرف کوه بر باشــد و طرف دیگر چیزی 
نباشد، من نمی دانم الگوی طوان در ترکیه 
و ایران چگونه است، اما اگر طرف ترکیه 
برف می بارد و ایــران نمی بارد، می تواند 
توضیح برای الگوی بارش برف در منطقه 
باشد، اما در کل بارورسازی ابرها کارساز و 

علمی نیست.«
بنابراین باید پرسید چرا جریانات بارشی 

در ترکیه تبدیل به برف می شــود اما در 
ایران نه، بخشی از جواب این پرسش در 
همان توضیح الن بورک است، جایی که 
گفت: »برف زمانی می بارد که هوا بالا رود 
و با سرد شدن دما به صورت برف به زمین 
بازگردد.« درست چیزی که در ایران و در 
شرایط فعلی وجود ندارد، یعنی همان سرد 
شدن هوا، طوری که احد وظیفه گرمای 
فعلی در منطقه ایران را بی سابقه می داند.

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران 
خشکسالی ســازمان هواشناسی برای 
توضیح بیشتر به خبرآنلاین می گوید: 
»فقط بخشی از جریانات بارشی که وارد 
ایران می شوند از طرف ترکیه هستند، 
عمده بارش استان های آذربایجان غربی 
و شــرقی از جریانات بارشــی هستند 
که از دریای ســرخ، دریای عرب، تنگه 
باب المنــدب وارد کشــور می شــوند، 
جریاناتی که در مواجهه با زاگرس قرار 
می گیرند و در استان های ایلام، کرمانشاه، 
کهکیلویه و بویراحمد، لرستان، کردستان 
و آذریایجان غربی و شرقی ایجاد بارش 
می کنند. متاسفانه امسال شاهد جریانات 
بارشی این چنینی نبودیم، دلیل آن هم 
به دمای بیــش از حدی برمی گردد که 
در شــرق مدیترانه، خاورمیانه و ایران 
حاکم بود، ما گرمای بیشتر از نرمال در 
مناطق سردسیر کشور داشتیم، این گرما 
سبب شد سیســتم هایی جوی که در 
شرق مدیترانه ایجاد می شود و از ایران 
عبور می کنند به خوبی شکل نگیرند و 

ضعیف تر از حد معمول بودند.«

تئوری توطئه با ابر دزدی!
باز هم یک ســوال باقی می ماند، ترکیه 
و ایــران در یک منطقه هســتند و اگر 
افزایش دمایــی وجــود دارد قطعاً باید 
متوجه این کشــور هم شود، اما چرا این 
گرما فقــط مانع بارش بــاران و برف در 
ایران شده است. وظیفه در پاسخ به این 
پرسش می گوید: »برای این که سیستم 
ترکیه با ایران متفاوت اســت، در ترکیه 
جریان هــای جنوبی و شــمالی که وارد 
این کشور می شــوند هر دو از طرف دریا 
هستند، جریانات شمالی در این کشور از 
طرف دریای سیاه است، و جریانات جنوبی 
برای دریای مدیترانه اســت، در نتیجه 
ترکیه رطوبت خوبــی دریافت می کند 
اما متاسفانه ســرزمین ما این شرایط را 
ندارد، ترکیه به طور نسبی ۵40 میلیمتر 
بارش سالانه دارد درحالی که بارش سالانه 
ایران 2۳0 میلیمتر است، ترکیه 2.۵ برابر 
ایران دریافت بارش دارد، ارتفاعات آناتولی 
در ترکیه منشا رودخانه های بزرگی مانند 
دجله و فــرات هســتند، رودخانه هایی 
که حجم شــان چندین برابر بزرگترین 
رودخانه های ایران است، بنابراین وضعیت 
آب و هوای ترکیه با ایران قابل مقایســه 

نیست.«
او در پایــان بیان می کنــد: »ابر دزدی 
داستانی بیش نیست، یک شایعه است که 
بیشتر دنبال تشویش اذهان عمومی است، 
متاسفانه ممکن است مسئولین هم چنین 
حرف هایی را باور کننــد و به جای فکر 

عاجل دنبال تئوری توطئه باشند.«

قربانی کردن کودک جن زده در صحرای بزرگ آفریقا
مقام های اسپانیا می گویند یک زوج فرانسوی 
را که قصد داشتند فرزند پنج ساله خود را 
در صحرای بــزرگ آفریقا »قربانی« کنند 
بازداشت کرده اند. به گزارش روزنامه »صبح 
امــروز« و به نقل از یورونیــوز این زوج باور 
داشتند که پسر پنج سال شان »جن زده« 

شده اســت. در بیانیه مسئولان اسپانیایی 
در این باره آمده اســت که این زوج روز 2۱ 
دسامبر در بندر آلخسیراس در جنوب این 
کشور دستگیر شدند. آنها قصد داشتند با 
خودروی خود ســوار یک کشتی به مقصد 
شــهر طنجه در مراکش شــوند. به گفته 

مقام های اسپانیایی این زوج »قصد داشتند 
فرزندشان را در صحرای بزرگ آفریقا به قتل 
برسانند چراکه تصور می کردند او جن زده 
اســت.«، این زوج از »مشکلات روانی« رنج 
می برند و برای آنها به دلیل »کودک ربایی« 
در سراسر اروپا قرار بازداشت صادر شده بود.

۵11/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک چناران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی. برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶00۹00۱۵۹۱ هیــات اول موضوع قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان فاقد سند رسمی  مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک چناران تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محسن 
دلدار فرزند حیدر بشــماره شناسنامه ۸4۳ صادره از مشهد در ششدانگ 
یک قطعه باغ به مســاحت ۶۵4۷.۷۹ متر مربع پلاک ۶۵0 فرعی از 24۸ 
اصلی واقع در اراضی اخلمد خراســان رضــوی بخش ۷ حوزه ثبت ملک 
چناران از محل مالکیت حیدر دلدار و قربان  دلدار محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشــود 
در صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
حجت بصیرت زاده-رئیس ثبت اسناد و املاک چناران 

۵11/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع ماده ۳ قانــون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶0۱20۱2۸۷۸ کلاســه ۱2۸۹-۱402 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
غلامرضا عســکری به شناسنامه شــماره ۱۷ کد ملی 0۹02۱۱۸۹۱۹ صادره 
کاشــمر فرزند حســین در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 
۳2۶۹/40 متــر مربع  ، پلاک ثبتی ۸۱ اصلی واقع در خراســان رضوی بخش 
۳ حوزه ثبت ملک کاشــمر خریداری از مالک رسمی عبداله جهان بین محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض ، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱0/۱2. تاریخ انتشار نوبت دوم: 

۱402/۱0/2۷ م.الف۸۶۷                                                  
  احمد جهانگیر-  رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر
 

۵11/۵اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع ماده ۳ قانــون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶0۱20۱۳400 کلاســه ۸۱۷-۱402 هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
حجت اله یاری به شناسنامه شماره 4 کد ملی ۵۷2۹۵۹۷444 فرزند اله یار در 
ششدانگ یک باب انبار محصور ) کاربری زراعی(  به مساحت 4۵۱/4۷ متر مربع  
، پلاک ثبتی ۸۱۵۳  فرعی از ۳02۷ اصلی واقع در خراســان رضوی بخش یک 
حومه حوزه ثبت ملک کاشمر خریداری از مالک رسمی محمد رضا نساج رضائی 
بهادر محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شــد . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱0/۱2. تاریخ انتشار 
نوبت دوم: ۱402/۱0/2۷ م.الف۸۶۸                                                  

  احمد جهانگیر-  رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

۵11/6آگهی موضوع ماده 3 ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱402۳0۶0۶0۱۱00۶۸۸۵-هیات قانون مذکورمستقر در ثبت 
سبزوار تصرفات مالکانه و بلا معارض محسن فسنقری فرزند محمد  در ششدانگ 
یکباب ساختمان   به مساحت ۹2/۸۷ متر مربع قسمتی از پلاک ۳۵۸۵ فرعی 
از ۵اصلی واقع در بخش۳ ســبزوار خریداری از مالکیت رسمی محمدرضا نوده 
محرزگردیده است . لذا مراتب به منظور اطلاع عموم دردونوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  اعتراض 
دارند می توانند از تاریخ انتشار نوبت اول  آگهی به مدت دوماه اعتراض خود راه 
به این اداره تسلیم وضمن اقامه دعوی از طریق مراجع قضائی در مهلت یکماهه 

گواهی تقدیم دادخواست ارائه نمایند.در صورت انقضای مهلت مذکوروعدم وصول 
اعتراض ســند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد . مالف 402/۵۸۹ تاریخ 

انتشار نوبت اول ۱402/۱0/۱2 تاریخ انتشار نوبت دوم ۱402/۱0/2۷ 
رئیس ثبت اسناد واملاک سبزوار-علی آب باریکی 

۵11/1 آگهی موضوع ماده 3 ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱402۳0۶0۶0۱۱00۶۷۸2-هیات قانون مذکورمستقر در ثبت 
ســبزوار تصرفات مالکانه و بلا معارض امین دولت آبادی در ششــدانگ یکباب 
ســاختمان   به مساحت 2۵/0۵ متر مربع قسمتی از پلاک 22۹02فرعی مجزا 
شــده از ۷-2۷فرعی از یک اصلی واقع در بخش۱2سبزوار خریداری از مالکیت 
رســمی علیرضا خرم محرزگردیده اســت . لذا مراتب بــه منظور اطلاع عموم 
دردونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور ســند مالکیت  اعتراض دارند می توانند از تاریخ انتشار نوبت اول  آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود راه به این اداره تسلیم وضمن اقامه دعوی از طریق 
مراجع قضائی در مهلت یکماهه گواهی تقدیم دادخواست ارائه نمایند.در صورت 
انقضای مهلت مذکوروعدم وصول اعتراض ســند مالکیت طبق مقررات صادر 
خواهد شد . م الف 402/۵4۵ تاریخ انتشار نوبت اول ۱402/0۹/2۷ تاریخ انتشار 

نوبت دوم ۱402/۱0/۱2 
رئیس ثبت اسناد واملاک سبزوار-علی آب باریکی 

۵11/7 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع ماده ۳ قانــون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶00۵0۱۹۸0۹ هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمدحسین فخریان 
فرزند عباســعلی در ششدانگ یک باب ســاختمان به مساحت ۷۳ مترمربع از 
پلاک شماره ۱۱۱ فرعی از 2۳4 اصلی واقع در بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالک رسمی آقای غلامرضا چوپانی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود  در صورتی که 
اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م الف 2۵۹۳ 
تاریخ انتشار نوبت اول  ۱0/۱2 /۱402 تاریخ انتشار نوبت دوم   2۷/ ۱402/۱0   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

جنجال تفاوت بارش در ایران و ترکیه؛

دزدی ابر از ایران!
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۵11/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک جوین

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

۱-برابــر آرای  شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00۱۱۷۷ مــورخ ۱402/0۶/۱۱ و 
۱402۶0۳0۶0۱۹00۱2۹2 مورخ ۱402/0۶/۱4  هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
حوزه ثبت ملک جوین تصرفات مالکانه بلامعارض آقاي براتعلي سردارآبادي فرزند 
حسنعلي بشماره شناســنامه 4 صادره از جوین دو  قطعه زمین مزروعي جمعا 
به مساحت ۱۵۱4۳.20 مترمربع قسمتی از پلاک ۵4 اصلي اراضی کمایستانی 
واقع دربخش ۷ جوین که از محل مالکیت مشــاعی خود متقاضی محرز و کسر 

گردیده است.
2-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۳۵ مورخ ۱402/0۹/۱۵ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین )0۱/۹۶( تصرفات مالکانه بلامعارض 
آقاي ولي اله کریمي فرزند علي اصغر بشماره شناسنامه ۶۸2 صادره از جوین در 
یک قطعه زمین مزروعی و مشــجر به مساحت ۱2۱۶۳.4۱ مترمربع از 2 اصلي 
اراضی شاهواج واقع در بخش ۷ جوین از محل مالکیت مشاعی خانم حلیمه خاتون 

قزلقارشی فرزند محمد محرز و کسر گردیده است.
۳-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00۱۱2۸ مورخ 0۸/0۶/۱402 هیات اول  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین تصرفات مالکانه بلامعارض شرکت 
تعاوني کشــت گسترعطاملک جوین بشماره شناسه ۱0۸۶۱۳۹04۳4 صادره از 
جوین با نمایندگی آقای علی اصغر ســیدآبادی در یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۱۶۸۵2۱.۵۳ مترمربع شامل تمام پلاک های 2۶۷فرعی الی 2۷۳ فرعی 
و 2۷۸ فرعــی الی 2۹۵ فرعی و 2۹۶ فرعی و ۳0۸ فرعی الی ۳2۹ فرعی و ۳۳۱ 
فرعی و ۳40 فرعی الی ۳44 فرعی و ۳۶۳ فرعی الی ۳۸۵ فرعی ۳۹۷ فرعی الی 
40۶ فرعــی و 420 فرعی الی 44۵ فرعی و 4۵2 فرعی الی 4۵۸ فرعی و پلاک 
های 2۵۵ فرعی و ۵۱2 فرعی و 4۸۵ فرعی و قسمتی از پلاک های 2۷0 و 2۷۳ 
و 2۷۸ و 4۹2و ۳0۸ و ۳۸۵ و 44۵ و 4۵2 فرعی از ۱۱۷ - اصلي بخش ۷  جوین 
مزرعه سیدآباد)روستای خرم آباد (  که از محل مالکیت مشاعی تمامی مالکین 

پلاک های فرعی مذکور محرز و کسر گردیده است.
4-برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00204۶  مــورخ ۱402/0۸/20هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین)ک 02/0۶( تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقاي علي اصغر کرامتي فر فرزند براتعلي بشماره شناسنامه ۱244 صادره 
از جوین در یک قطعه زمین مشجر به مساحت  ۱۶240.۷۷ مترمربع قسمتي از 
پلاک ۵2 - اصلي اراضي بیست باغ واقع در حوزه ثبتي جوین که از محل مالکیت 

مشاعي آقاي محمد زورآبادي فرزند غلامرضا محرز و کسر گردیده است.
۵-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۱۶۹ مورخ ۱402/0۹/0۶ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جویــن )ک 02/۱۱۹( تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقاي محمد فراهاني فرزند علي بشماره شناسنامه ۵۳ صادره از جوین 
در یک قطعه زمین مزروعي به مساحت ۵000 مترمربع از پلاک 2 فرعي از ۱۱۶ 
اصلي اراضي کلاته بالا  واقع در بخش ۷ جوین که از محل مالکیت مشاعي آقاي 

قربان رضا سالاریفر فرزند علیرضا محرز و کسر گردیده است.
۶-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹0022۳۵ مورخ ۱402/0۹/۱۱ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین تصرفات مالکانه بلامعارض خانم رقیه 
برات زاده جویني فرزند آدینه علي بشــماره شناسنامه ۱ صادره از جوین در یک 
قطعه زمین مزروعي به مســاحت ۸0۶.۱2 مترمربع قسمتي از پلاک ۸2 اصلي 
اراضي جنت آباد واقع در بخش ۷ جوین که از محل مالکیت مشاعي آقاي باباعلي 

نقابي فرزند قربانعلي محرز و کسر گردیده است.
۷-برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002242  مــورخ ۱402/0۹/۱2 هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین)ک ۹۹/4۳( تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقاي عباس رئوفیان فرزند احمد بشماره شناسنامه ۷۶ صادره از در یک 
قطعه زمین مزروعي به مساحت ۱000 مترمربع قسمتي از پلاک ۵۶ اصلي اراضي 
فتح آباد واقع در بخش ۷ جوین که از محل مالکیت مشــاعي آقاي حسین فتح 

آبادي فرزند اسحاقعلي محرز و کسر گردیده است.
۸- برابر آرای شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹0024۵2  و  ۱402۶0۳0۶0۱۹0024۵۳ 
مــورخ ۱402/0۹/22 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف )ک ۵22 و ۵2۱ ( 
تصرفات مالکانه بلامعارض آقاي مرتضي پارسانسب فرزند محمد بشماره شناسنامه 
۱۶4 صــادره از جوین که در یک قطعه زمین مزروعی به مســاحت ۱۸42.44 
مترمربع تمام پلاک 2۸2 فرعي  از 2۷ اصلي اراضي جلمبادان بخش 4 جوین از 
مالکیت آقاي حسن جلمباداني فرزند کربلایي حسین و یک  قطعه زمین مزروعي 
به مساحت ۳۱۱2.۷۳ مترمربع تمام پلاک 2۶2 فرعي  از مالکیت آقاي ذبیح اله 

جلمباداني فرزند محمد محرز و کسر گردیده است.
 ،  ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۷۳ بشــماره  رای  فقــره  ســه  ۹-برابــر 
۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۷۵ و ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۷۷ مورخ ۱402/0۹/۱۹ 
هیــات اول موضوع قانون تعیین تکلیف جوین کلاســه 2۵۳ الی 2۵۵ تصرفات 

مالکانه بلامعارض آقاي ابوالقاسم کروژدهي فرزند عبدالرسول بشماره شناسنامه 2 
صادره از جوین در سه قطعه زمین مزروعي جمعا به مساحت 4۸4۶0.۷۶ مترمربع  
از پلاک 2 اصلي مزرعه شاهواج واقع در بخش ۷ جوین از مالکیت مشاعي آقای 
حســن کروژدهي فرزند رضا و احمدآقا ملک زاده فرزند ابوالقاسم محرز و کسر 

گردیده است.
۱0-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00224۱ مورخ ۱402/0۹/۱2 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف حوزه ثبت ملک جوین )ک 02/2۹۸( تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقاي عباس صفوي نیا فرزند محمدولي بشماره شناسنامه ۱۸۹۶ صادره 
از جوین در یک قطعه زمین مزروعي به مساحت 2۸۷2۱.۵۱ مترمربع تمام پلاک 
هاي ۷ ، ۸ و ۱۱ فرعي از ۱2۷ اصلي مزرعه نقاب زرین )روستاي حکم آباد( واقع 
در بخش ۷ جوین خریداري از کلیه مالک رسمي پلاک هاي مذکور محرز و کسر 

گردیده است.
۱۱-برابر راي شماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۳۹ مورخ ۱402/0۹/۱۶ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین )ک 02/۳2۵ ( تصرفات مالکانه 
بلامعارض خانم فاطمه نقابي فرزند قربانعلي بشماره شناسنامه 2 صادره از جوین 
در یک قطعه زمین مزروعي به مســاحت 4۷۸۱.۵ مترمربع قسمتي  از پلاک ۳ 
اصلي مزرعه شاهواج واقع در بخش ۷ جوین از محل مالکیت مشاعي خانم کبري 

کلاته آقامحمدي فرزند براتعلي محرز و کسر گردیده است.
۱2-برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00222۵ مورخ ۱402/0۹/۱۱  هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین )02/۳۵۵( تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقاي یحیي نقابي فرزند غلامحسن بشماره شناسنامه ۱2۳۶ صادره از 
جوین در یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۶۵۳2.۱۵ مترمربع قسمتي از پلاک 
4 اصلي اراضي یام واقع در بخش ۷ جوین از محل مالکیت مشاعي آقاي براتعلي 
ملک خواهي فرزند علي محمد و حســین ملک خواهي فرزند حسنعلي محرز و 

کسر گردیده است.
۱۳-برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۱۷۱ مورخ ۱402/0۹/0۶ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین)ک02/2۸۳( تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي آقاي حجت اله کریمي فرزند علي اصغر بشماره شناسنامه ۵۳۱ 
صادره از جوین در یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۹۶۸0.4۹ مترمربع قسمتي 
از پلاک 2 - اصلي اراضي شاهواج واقع در بخش ۷ جوین از محل مالکیت مشاعي 

خانم حلیمه خاتون قزلقارشي فرزند محمدعلي   محرز و کسر گردیده است.
۱4- برابــر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹00۱۸42 مــورخ ۱402/0۸/0۸ 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
جوین)ک02/2۸۳( تصرفات مالکانه بلامعارض آقاي علي محمدي نسب فرزند 
براتعلي بشماره شناســنامه ۱۱۷۹ صادره از نقاب در یک قطعه زمین مشجر به 
مساحت ۹۶۸0.4۹ مترمربع قسمتي از پلاک ۳ - اصلي اراضي چهل بند واقع در 
بخش ۷ جوین از محل مالکیت مشاعي آقایان علي اکبر کلاته آقامحمدي فرزند 
غلامحسین و غلامرضا نیک رضا فرزند براتعلي و میرزا محمد کلاته آقامحمدي 

فرزند نوروز علي محرز و کسر گردیده است.
۱۵- برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۵۱ مورخ ۱402/0۹/۱۶ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین)ک02/0۵( تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي آقاي محمدتقي کلاته آقامحمدي فرزند غلامحسین بشماره 
شناسنامه ۱۱2۳ صادره از جوین در یک قطعه زمین مزروعي به مساحت ۱۵۱۶۶.۳ 
مترمربع پلاک فرعي از ۳ اصلي از محل مالکیت مشاعي آقایان غلامحسین کلاته 

آقامحمدي فرزند رحمت اله  محرز و کسر گردیده است.
۱۶- برابر راي شــماره ۱402۶0۳0۶0۱۹002۳۳۸ مورخ ۱402/0۹/۱۶ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جوین)ک02/۳2۸(  تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضي خانم عزیزه شــمس آبادي فرزند عبدالله بشماره شناسنامه 
۱۶۱۱ صادره از جوین در یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۳۶۷2.۱۵ مترمربع 
از پلاک ۵0- اصلي اراضي زورآباد که از محل مالکیت مشــاعي آقاي حبیب اله 

زورآبادي فرزند محمدکاظم محرز و کسر گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.م.الف ۱۶4 

.تاریخ انتشار نوبت اول : ۱402/0۹/2۷ تاریخ انتشار دوم : ۱402/۱0/۱2
عباس تجلی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جوین

۵11/8 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئیــن نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
۱402۶0۳0۶00۵0۱۹۸۳۷ هیــات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم کبری ماروسی فرزند رمضان 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱04/20 مترمربع از پلاک شماره 22 
فرعی از ۱۳ اصلی واقع در بخش ۱2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک 
رسمی آقای محمد ابراهیم پرهیزکار محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود  در صورتی که اشخاص نسبت 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م الف 2۶۱2 تاریخ انتشار نوبت اول  

۱0/۱2 /۱402 تاریخ انتشار نوبت دوم   2۷/ ۱402/۱0   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

۵11/9هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶00۵0۱۹۸۱۶ هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه شهریان 
فرزند حمید در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱2۳/۱0 مترمربع از 
پلاک شماره 2۱2 اصلی واقع در بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری 
از مالک رسمی آقای حسین اسحقی فرزند علی اصغر محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود  در 
صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورتی 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد . م الف 2۶۱۱ تاریخ انتشار نوبت اول  ۱0/۱2 /۱402 تاریخ انتشار 

نوبت دوم   2۷/ ۱402/۱0   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

۵11/10هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع ماده ۳ قانــون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شماره 
۱402۶0۳0۶00۵0۱۹۸04 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین آشیانی فرزند 
محمدعلی در ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱20/۸۱ مترمربع از 
پلاک شماره ۱0۶ فرعی از 2۳۱ اصلی واقع در بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه سلطان حسینیان محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود  در 
صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورتی 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شــد . م الف 2۶0۶ تاریخ انتشار نوبت اول  ۱0/۱2 /۱402 تاریخ انتشار 

نوبت دوم   2۷/ ۱402/۱0   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

۵11/11هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئیــن نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
۱402۶0۳0۶00۵0۱۹۸44 هیــات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم عشرت دباغ یزدی فرزند 
رمضانعلی در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۵4۵/۵ مترمربع 
از پلاک شــماره ۱۵2 اصلی واقع در بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری 
از مالک رسمی آقای مرتضی بیات ترک محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود  در صورتی که اشخاص 
نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م الف 2۶0۵  تاریخ انتشار نوبت اول  

۱0/۱2 /۱402 تاریخ انتشار نوبت دوم   2۷/ ۱402/۱0   
غلامرضا حسنی عارفی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

درگاه پرداخت امن


